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Beantwoording technische vragen begroting 2019 en najaarsbrief 2018 

 

Vragen gesteld door VVD 

 

1. Binnen de jeugdzorg zijn de uitgaven veel hoger dan de inkomsten om die taak uit te voeren. Het 

college geeft aan dat in het najaar van 2018 een onderzoek naar deze overschrijding zal plaats 

vinden. Vraag: op welke termijn presenteert het college de uitkomsten van dit onderzoek een aan 

de Raad     

 

Antwoord:  

Het college verwacht de uitkomsten van het externe onderzoek in het voorjaar van 2019 aan de 

Raad te kunnen presenteren. 

 

2. Het college heeft aangegeven dat er (onder andere door VNG) inspanningen zullen worden 

gepleegd voor het verkrijgen van een grotere bijdrage door het ministerie aan de jeugdzorg. 
Vraag: hoe zien die inspanningen eruit en wanneer kan het college inzicht geven in de behaalde 

resultaat van deze inspanning? 

 

Antwoord:  

De VNG is in het kader van het Interbestuurlijk Programma in onderhandeling met het Rijk over 

de financiële problematiek in het sociale domein. Het Interprovinciaal Overleg (IPO) maakt ook 

onderdeel uit van het Interbestuurlijk Programma. Op het VNG-congres van 27 juni jl. is deze 

problematiek opnieuw aan de orde gesteld en heeft ons college een motie ondersteund waarin 

nogmaals het belang van een grotere bijdrage wordt benadrukt. 

Op 10 oktober 2018 is door het ABO van de Jeugdhulpregio Drenthe een stevige brief verzonden 

naar de Vaste Kamercommissie en alle fracties van de Tweede Kamer over de tekorten in de 

Jeugdhulp. Zodra de resultaten van deze acties bekend zijn, zullen wij u hierover informeren. 

 

3. De samenwerking met huisartsen staat al langere tijd op de agenda. Met name de verwijzing in de 

jeugdzorg zorgt voor een voorheen ongekend beroep op financiële middelen. Het college geeft aan 

dit punt in te brengen bij huisartsen en zorgverzekeraar Vragen: Hoe zorgt het college in 2019 

voor een adequaat resultaat op dit punt? 

 

Antwoord:  

De samenwerking met de zorgverzekeraar vindt plaats binnen het Drents Zorglandschap. Ervaren 

knelpunten worden in gezamenlijke werkgroepen opgepakt en komen vervolgens terug op de 

bestuurlijke agenda. De samenwerking met de huisartsen wordt vooral lokaal vormgegeven. 

Hiertoe is in Tynaarlo een huisartsenoverleg, waarbij vanuit iedere kern een huisarts aanschuift. 

Vanuit dit platform wordt de samenwerking tussen de gemeente en de huisartsen verder 

geïntensiveerd. Dit najaar staat de verdere uitrol van de inzet van praktijkondersteuners (POH) 

jeugd op de agenda (zie ook de beantwoording van vraag 4). 

 

4. Is het college voornemend op korte termijn deskundigen (POH Jeugd) te laten participeren in de 

huisartsenpraktijk om de preventie in de jeugdzorg te verbeteren? Heeft het college adequate 

contacten tussen het onderwijs en sociale teams i.v.m. het vroegtijdig herkennen van 

jeugdproblematiek? In de toekomstige kadernota Sociaal Domein noemt het college als 

aandachtspunt een doorontwikkeling van de sociale teams. Vraag: bestaat de argumentatie voor 

dit aandachtspunt uit het disfunctioneren van de sociale teams? 

 

Antwoord: 

In 2017 is bij de huisartsenpraktijken in Vries gestart met de pilot POH-jeugd. De ervaringen van 

zowel de deelnemende huisartsen als de gemeente zijn zeer positief. Op dit moment wordt 

ambtelijk een structurele invulling van de POH-jeugd in Vries en mogelijke uitrol in de gemeente 
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Tynaarlo voorbereid. In de begroting 2019 zijn onder incidenteel nieuw beleid hiervoor middelen 

opgenomen.  

 

Zowel op de basisscholen als op het voorgezet onderwijs in onze gemeente bieden wij 

schoolmaatschappelijk werk aan. Daarnaast vinden op gezette tijden ZAT-overleggen plaats, 

waarin o.a. de basisscholen, het sociaal team en de schoolmaatschappelijk werker 

vertegenwoordigd zijn. Dit overleg heeft als doel vroegtijdig signalen te herkennen en verder op te 

pakken. Tussentijdse signalen worden door de schoolmaatschappelijk werker opgepakt, in 

samenwerking met de sociale teams en het Expertise team Jeugd. We constateren dat deze 

samenwerking goed verloopt en dat er geen sprake is van disfunctioneren.  We zien kansen voor 

een intensievere samenwerking met het onderwijs en komen daar in de kadernota visie sociaal 

domein op terug.  

 

5. In maart 2018 is o.a. in de raadswerkgroep de notitie en presentatie “Evaluatie en Toekomst 

Sociaal Domein” aan de orde geweest. In deze notitie zijn verschillende scenario’s uitgewerkt die 

kunnen leiden tot beleidskeuzes en daarmee beïnvloeding van de kostenbeheersing van de 

verschillende onderdelen binnen het sociaal domein. 

Vragen: zo ja en op welke wijze heeft het college de inhoud van deze notitie in de begroting 2019 

verwerkt? Zo niet wat is de argumentatie van het college daarbij geweest? 

 

Antwoord: 

Het college heeft dit niet uitgewerkt in de begroting 2019. Wij willen dit een plek geven in de 

nieuwe kadernota Visie Sociaal Domein, die in 2019 aan de raad wordt voorgelegd. 

 

6. In hoeverre zijn de te verwachten tekorten op het sociale domein nog als “incidenteel” aan te 

merken. Nu wordt een begroting en een perspectief geschetst waarin voor zeker 3 jaar een tekort 

staat, er voor de periode daarna er ook een sterke verwachting wordt uitgesproken dat het voort zal 

duren en omdat we ook al 2 jaren met tekorten hebben gekampt. Mag de voorziene overschrijding 

op het sociaal domein nog wel als incidenteel worden beschouwd? En als dit niet meer incidenteel 

is, wat doet dit dan met het structurele evenwicht van de begroting? 

  

Antwoord:  

We begroten nu nog steeds budgetneutraal, met dien verstande dat voor het verwachte tekort in 

2019 ad € 1,6 miljoen is gereserveerd in de ARGI. Dit wordt derhalve beschouwd als een 

incidenteel tekort. We hebben deze handelswijze met de provincie besproken. Zij konden 

instemmen met deze werkwijze mits er binnen afzienbare tijd een concreet plan onder ligt hoe wij 

tot een structurele oplossing komen voor dit probleem. Wij voeren op dit moment een aantal 

onderzoeken uit binnen het sociaal domein. Wij verwachten begin 2019 het overzicht te hebben 

van alle onderzoeken en op basis daarvan wordt een voorstel gemaakt hoe omgegaan wordt met 

de tekorten in het sociaal domein en wat hier uiteindelijk als structureel is te beschouwen en wat 

als incidenteel. De uitkomst van de nieuwe kadernota Visie Sociaal Domein kan invloed hebben op 

het structurele evenwicht van de begroting. 
 

7. Hoeveel kosten zijn er op dit moment geraamd voor het accent dat gelegd wordt op de realisatie 

van glasvezel/snel internet in onze gemeente? Graag inzicht in de kosten voor ambtelijke inzet, 

externe advisering, beoogde bijdrage aan de initiatieven en eventuele financieringslasten. Om 

hoeveel aansluitingen gaat het in onze gemeente? 

 

Antwoord:  

De kosten die wij nu zelf maken voor de realisatie van glasvezel / snel internet zijn alleen de  

ambtelijke inzet in de voorbereidingen en de gesprekken met de glasvezelinitiatieven en  

omliggende gemeenten. 

 

De beoogde bijdrage van de gemeente hebben wij in de begroting onder incidenteel nieuw beleid 

opgenomen als pm (blz. 66 van de begroting). Wij hebben zelf wel inzicht in de mogelijke omvang 
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van de bijdragen die nodig zijn om de ambities te realiseren, maar dat noemen we niet, omdat nog 

sprake is van onderhandeling en afstemming met andere gemeente. In onze gemeente gaat het om 

ongeveer 1000 witte adressen en ongeveer 1000 grijze adressen.  

 

8. Op blz. 7 schrijft u dat de gesprekken over de hoogte van onze bijdragen aan glasvezel zijn gestart, 

dat het om gezamenlijke afspraken zou gaan... 

Heeft het college al een besluit genomen dat de gemeente Tynaarlo gaat bijdragen? 

Welke afwegingen heeft het college daarbij gemaakt? 

Met welk B&W kader of raadskader voert de wethouder de gezamenlijke gesprekken? 

Wanneer vraagt u een kader hiervoor aan de raad? 

  

Antwoord: 

Het college is bereid een financiële bijdrage te leveren om het doel mogelijk te maken. 

Toezeggingen zijn er nog niet gedaan. De afweging die wij maken is dat het iedereen in onze 

gemeente moet kunnen beschikken over snel internet, ongeacht de locatie van inwoners. Daarbij 

houden we rekening met een evenredige verdeling van de bijdrage over de andere betrokken 

gemeenten. Daarbij zijn we ook in gesprek met de provincie voor een bijdrage. Definitieve 

toezeggingen kunnen uiteraard pas worden gedaan na goedkeuring door de raad. Daarop 

vooruitlopend is ten behoeve van het meerjarig inzicht in het verloop van de ARGI wel een 

reservering voor een mogelijke bijdrage aan het Drents Glasvezel Collectief verwerkt ten laste 

van boekjaar 2018. Deze planvorming is in een zodanig stadium dat een reële raming van de 

mogelijke gemeentelijke bijdrage kan worden gemaakt. Nogmaals benadrukken wij dat een 

voorstel hiertoe nog door uw raad zal moeten worden goedgekeurd. Voor Glasvezel Noord is de 

planvorming nog minder ver en is onder incidenteel nieuw beleid vooralsnog een pm geraamd. 

Wij denken met een voorstel te komen in het eerste kwartaal van 2019. 

 

9. Hoofdstuk 5: Hoeveel inwoners (of contactmomenten) hebben de afgelopen jaren structureel en 

incidenteel gebruik gemaakt van de buurtsportcoaches? En hoeveel inwoners/contactmomenten 

zijn voor komende jaren verwacht/begroot? 

 

Antwoord:  

Wij hebben dat in beeld. Om niet te uitgebreid te worden zoomen we in op een 4 tal projecten om 

een goede indicatie te krijgen van aantallen, frequentie en doelgroepen: 

 

1. Sport maakt actief:  

Project voor inwoners met afstand tot de arbeidsmarkt, die staan ingeschreven bij het 

Werkplein Drentse Aa. Wekelijks ca. 10 deelnemers. In 2017 waren er 25 unieke deelnemers 

waarvan 10 zijn doorgestroomd naar een baan, een meedoenbaan, vrijwilligerswerk of een 

studie. 

2. Sociaal Vitaal  

Sociaal Vitaal is een project voor kwetsbare ouderen die onvoldoende bewegen, graag weer 

energieker in het leven willen staan en meer sociale contacten willen opdoen. Het project 

wordt afwisselend in de drie kernen uitgevoerd voor zelfstandig wonende ouderen senioren in 

de leeftijd van ca. 73 tot ca. 85 jaar. Enkele cijfers: 

Eelde: 225 deelnemers aan de fittest, 135 doorstromers naar structureel, wekelijks 

sportaanbod en 20 doorverwijzingen naar overige ondersteuning (sociaal team en/of 

programma gericht op eenzaamheid). 

Zuidlaren: 130 deelnemers aan de fittest, 45 doorstromers naar structureel, wekelijks 

sportaanbod en 24 doorverwijzingen naar overige ondersteuning (sociaal team en/of 

programma gericht op eenzaamheid). 

Vries: 44 deelnemers aan de fittest, 20 doorstromers naar structureel, wekelijks sportaanbod. 

3. Gezonde scholen 

Een Gezonde School is een school die structureel aandacht besteedt aan gezondheid. In de 

gemeente Tynaarlo zijn 11 basisscholen een ‘Gezonde school’. Zij hebben het vignet ‘bewegen 

en sport’ of ‘voeding’. In het schooljaar 2018/2019 zijn vijf scholen uit de gemeente 
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aangemerkt voor het ondersteuningsaanbod van de gezonde school. Alle basisscholen in de 

gemeente Tynaarlo ontvangen naar behoefte ondersteuning van de buurtsportcoaches op de 

thema’s ‘gezonde voeding’ en ‘sport en bewegen’, ongeacht de ondersteuning vanuit het 

landelijk project ‘gezonde school’. Ca 2000 – 2500 kinderen, die wekelijks aanbod krijgen. 

4. TUVO team up  

Team-Up is een sport/beweeginterventie voor kinderen uit oorlogsgebieden. Ontwikkeld door 

WarChild, Save the Children en Unicef. Het is ooit in oorlogsgebieden gestart. In Nederland 

is het vervolgens in AZC’s uitgerold en wordt nu ook her en der op scholen gegeven (16 

pilotscholen in Nederland). In Tynaarlo inmiddels ook in de TuVo. In Tynaarlo nemen de 27 

kinderen uit de taalklas werkelijks deel aan Team-up. Daarnaast neemt een groep van 15 

kinderen op de TuVo wekelijks deel aan Team-Up op locatie TuVo. 

 

10. Hoeveel kinderen maken gebruik van de regelingen van het Jeugdsportfonds?  Wat is de 

verwachting voor de toekomst? Hoeveel geld geven we als gemeente uit aan het Jeugdsportfonds? 

  

Antwoord:  

In 2017 hebben 158 kinderen gebruik gemaakt van het jeugdsportfonds. In 2016 waren dit 137 en 

in 2015 102. In 2018 zijn tot oktober 118 aanvragen goedgekeurd. Het aantal aanvragen is de 

afgelopen jaren flink gestegen. Verwacht wordt dat de komende jaren deze stijging door zal zetten. 

Dit komt onder andere doordat we steeds meer gezinnen/kinderen in armoede in beeld krijgen, 

door de inzet van de sociale teams en buurtsportcoaches en de samenwerking met andere 

partners. In 2018 heeft het jeugdsportfonds een subsidie van de gemeente ontvangen van  

€ 29.000. Daarnaast heeft het RDO fonds besloten het jeugdsportfonds te ondersteunen met  

€ 6.000 per jaar voor de periode 2017 t/m 2019. In 2018 is het jeugdsportfonds samengegaan met 

het jeugdcultuurfonds tot het Jeugdfonds Sport en Cultuur. Verwacht wordt dat het college op 4 

december besluit over de hoogte van de subsidie voor 2019.  

 

11. Hoofdstuk 8: Hoe hoog zijn de extra kosten die geraamd worden voor de invoering van de 

omgevingswet? Hoeveel kosten voor het ambtelijk apparaat en en hoeveel externe kosten zijn dat? 

  

Antwoord:  

Bij de begroting van 2018 is een krediet van € 800.000 beschikbaar gesteld voor de 

Omgevingswet eerste fase inclusief de omgevingsvisie. Daarvan is ongeveer de helft geraamd voor 

externe kosten en de helft voor het ambtelijk apparaat. De tweede fase van de invoering 

Omgevingswet richt zich vooral op ICT en het opstellen van het omgevingsplan. Hiervoor is nog 

geen krediet gevraagd omdat de kosten nu nog moeilijk te ramen zijn.  Op grond van een VNG-

richtlijn kost de totale invoering van de Omgevingswet voor een gemeente van onze omvang bij 

benadering 1,7 miljoen. 

 

12. U noemt een voorstel voor woningbouw ontwikkeling op pbh locatie. Heeft u de integraliteit in 

Zuidlaren losgelaten en komt u met een separaat voorstel voor woningbouw?  

  

Antwoord: 

Wij hebben op basis van de door uw raad aangegeven kaders de PBH locatie genoemd als 

ontwikkellocatie, ook voor woningbouw. Wij hebben geen apart voorstel voor woningbouw in 

voorbereiding.  

 

13. Aansluiting op fietssnelweg naar andere fietspaden. Kunt u ons daar eens een beeld van schetsen 

hoe het college zich dat voorstelt. 

 

Antwoord:  

Naar de huidige inzichten zal de Fietssnelweg aan de oostkant van het Noord-Willemskanaal 

komen te liggen, het exacte tracé is nog niet vastgesteld. Op basis van het geplande tracé maken 

de bestaande fietspaden bij Vries, Yde- De Punt en Eelde-Paterswolde een goede aansluiting nu al 

mogelijk. 
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Na aanleg van de fietssnelweg verwachten we dat door het gebruik de daaruit volgende nieuwe 

verkeersstromen inzichtelijk worden en eventuele verbeterpunten duidelijk worden. Als voorbeeld 

kan gedacht worden dat gebruikers vanuit Eelde-Paterswolde de route via de Oosterbroek 

Hooidijk richting de fietssnelweg gaan gebruiken. Dit kan betekenen dat deze route naar de 

fietssnelweg aangepast moet worden aan het nieuwe gebruik. 

 

14. Blz 22 er ligt een heel concreet verzoek van de prov drenthe voor 1 miljoen aan fietssnelweg. 

Heeft het college hierover al een besluit genomen? 

Hebben hierover al gesprekken plaatsgevonden tussen college en provincie 

Zijn er al toezeggingen gedaan? 

Waarom heeft het college de fietssnelweg niet ingevuld in de begroting? 

 

Antwoord:  

Wij zijn in gesprek met de provincie over de rol van de gemeente Tynaarlo en een eventuele 

bijdrage aan de fietssnelweg. Wij hebben hierover nog geen besluit genomen.  

Toezeggingen c.q. afspraken die hierover zijn gedaan/gemaakt zijn dat wij ambtelijk 

vertegenwoordigd zijn in diverse werk- en projectgroepen. Daarnaast verlenen wij in 

planologische zin onze medewerking aan de fietssnelweg. 

Aangezien hierover nog geen besluit is genomen is dit ook niet opgenomen in de begroting. 

 

15. Blz11 is er al een besluit genomen over behoud van dorpshuizen? 

De raad is eerder door het college geïnformeerd over het afstoten van de dorpshuizen wat na 

onderzoek de beste keus leek. Welke nieuwe afwegingen heeft het college gemaakt? Wanneer 

heeft de raad, in welk b en w voorstel, heeft de raad kennis kunnen nemen van deze 

koerswijziging van het college? 

  

Antwoord:  

Wij hebben geen nieuwe keuze gemaakt, wel hebben wij een afweging in ons programma 

aangegeven. Daarbij geven wij aan dat het bepalen welke voorzieningen voor een dorp of kern 

nodig zijn in overleg met inwoners wordt vastgesteld. Dat kan betekenen dat het afstoten van 

dorpshuizen niet per se de richting hoeft te zijn. We zijn gestart met een pilot in Eelde, waar we 

alle partijen bij willen betrekken. In deze begroting die de basis heeft in het college 

uitvoeringsprogramma hebben wij die richting aangegeven. 

 

16. We lezen in de njnota en de begroting tegenstrijdige info over de boa's 

Hebben we nu genoeg of te weinig capaciteit? 

 

Antwoord: 

We willen graag meer capaciteit inzetten. 

 

17. Blz 21 kleine transferia krijgen aandacht van het college, als voorbeeld worden genoemd, langs 

a28 en n34, bushalte bij a28. 

Wat voor aktie heeft het college hierop al gezet? 

Wat is volgens het college de definitie van een transferium? En wat van een klein transferium? 

  

Antwoord:  

Wij voeren de planologische procedure voor de Haarlemmermeeraansluiting van het transferium 

De Punt. Daarnaast zijn wij met Provincie, Rijkswaterstaat, OV bureau en QBuzz in gesprek over 

de haltevoorziening A28 / N386. 

Wij hebben geen exacte definitie geformuleerd voor (kleine) transferia. 

 

18. Blz 48 anderen aanmoedigen te bouwen boven bouwbesluit 

Hoe gaat het college daar invulling aangeven? 
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Antwoord:  

Op dit moment geven wij hier vooral invulling aan door informatieverstrekking over de voordelen 

van duurzaamheidsmaatregelen en de partijen te wijzen op subsidiemogelijkheden en overige 

(financiële) regelingen.  
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Vragen gesteld door D66 
 

19. Algemeen:  

er wordt in alle begrotingen en andere financiële stukken gesproken over incidenteel en structureel 

(nieuw) beleid en dus een incidentele en structurele wijze van financiering.  

Is er een goede definitie voor handen zodat voor alle raadsleden (en andere mensen) helder is wat 

en wanneer iets structureel en wanneer iets incidenteel is? 

Antwoord:  

Wij hanteren hiervoor de aanbevelingen vanuit de commissie BBV, die dit heeft beschreven in de 

notitie Structurele en incidentele baten en lasten uit augustus 2018. Onderstaande komt uit deze 

notitie. 

 

Structurele baten en lasten zijn baten en lasten die in beginsel jaarlijks in de begroting, 

meerjarenraming en jaarrekening zijn opgenomen. Voor structurele baten en lasten geldt in het 

algemeen, dat zij tot nadere besluitvorming voor onbepaalde tijd opgenomen zijn. Met andere 

woorden, er is (nog) geen einddatum bekend. Dit noemt men ook wel structureel bestaand beleid. 

Dit laat onverlet, dat de hoogte van de structurele baten en lasten jaarlijks kan fluctueren.  

Van structurele baten en lasten is ook sprake indien de ramingen bijvoorbeeld om het jaar 

opgenomen zijn. Zolang deze posten maar periodiek terug blijven komen en er geen eindtijd 

bepaald is. Deze fluctuaties blijken uit de meerjarenraming. Ook door nieuw beleid of door 

bezuinigingen kunnen de hoogte van structurele lasten en baten worden beïnvloed.  

 

Incidentele baten en lasten betreffen die posten die het begrotingssaldo incidenteel beïnvloeden. 

Het gaat om eenmalige zaken en om (meerjarige) projecten of subsidies als deze eveneens het 

karakter van tijdelijkheid c.q. eindig doel hebben. Een begroting, meerjarenraming of 

jaarrekening kan ieder jaar dergelijke eenmalige zaken bevatten. Ook kan het voorkomen dat een 

eenmalige subsidie voor een bepaalde activiteit wordt verkregen, maar dat de lasten van de 

uitvoering van die activiteit zich over meerdere jaren uitspreidt. Gezien de koppeling met de 

subsidie hebben deze lasten dan een incidenteel karakter. 

 

20. Is er in de gemeentebegroting ook rekening gehouden met opleidingskosten voor  raadsleden? 

Welk bedrag is hiervoor gereserveerd?  

 

Antwoord: 

Ja, er is rekening gehouden in de begroting met studie- en congreskosten voor een bedrag van € 

10.000. 

 

21. Pag 5: Samen, open en duurzaam is ons motto voor de komende vier jaren 

a) Duurzaam wordt 46 keer genoemd in de begroting, echter er wordt geen duidelijke 

definitie van gegeven. Op welke manier is duurzaam gedefinieerd? Wat zijn volgens het 

college de belangrijkste deelaspecten van duurzaam? 

b) Wij willen graag een financieel overzicht krijgen van alle uitgaven/lasten en 

inkomsten/opbrengsten (subsidies etc.) op het gebied van duurzaamheid voor de komende 

4 jaar. Is dit mogelijk?  

 

Antwoord:  

Duurzaamheid is inderdaad een onderwerp dat veel terugkomt en dat ook op verschillende 

manieren naar voren komt. De bestaande visie gaat uit van duurzaamheid op energie, mobiliteit, 

wonen en de circulaire economie (afval als grondstof). Dat zijn belangrijke deelaspecten van 

duurzaam.  
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Maar duurzaam als volhoudbaar is, zoals u terecht constateert, breed. Dan gaat het ook om het in 

stand houden van bijvoorbeeld sociale verbanden, leefbare dorpen en verengingen die een 

structurele en houdbare bijdrage leveren voor de inwoners. Wij gebruiken het woord dus breder 

dan alleen de eerder genoemde deelaspecten. Duurzaamheid in de gehele breedte laat zich 

omschrijven als “ontwikkeling die aansluit op de behoeften van het heden zonder het vermogen 

van toekomstige generaties om in hun eigen behoeften te voorzien in gevaar te brengen”.  

Duurzaamheid is een samenspel tussen mens, milieu en economie; waarbij de hieruit 

voortvloeiende initiatieven met elkaar in evenwicht zijn zodat de aarde ook op langere termijn het 

totaal van onze consumptie kan dragen. 

 

Op het gebied van de deelaspecten geven wij aan in 2019 te komen met een routekaart en een 

herformulering van de visie. Dan krijgen we nog beter in beeld op welke manier we de doelen 

willen bereiken. Die doelen stellen we nadrukkelijk ook in regionaal verband (RES) op. Wij 

denken daarom dat de begroting vanaf 2020 een gedetailleerder beeld gaat geven die beantwoord 

aan uw vraag.  

 

22. Pag 19: Vernielingen en beschadigingen openbare ruimte.  

a) Valt hier ook de toename van dumpen van (drugs)afval in de openbare ruimte onder? Hoe 

vaak komt dit voor in onze gemeente en wie betaalt het opruimen?   

b) Als dit de gemeente is, hoeveel bedragen deze dan? 

 

Antwoord:  

a) Het komt regelmatig voor dat men afval dumpt in onze gemeente dit gaat van tuinafval tot 

drugsafval. In bijna alle gevallen wordt dit in overleg met gemeentewerken opgeruimd en 

waar het kan proberen we de kosten te verhalen op de vervuiler. 

 

Met betrekking tot het drugsafval zoals dat gevonden is op het bolwerk in Zuidlaren is 

sprake van een andere situatie en moest een gespecialiseerde afvalverwijderaar worden 

ingeschakeld. Hier gaan dan ook veel kosten mee gemoeid. Tot op heden komt dit niet 

vaak voor in onze gemeente maar ook hier geldt dat we de kosten proberen te verhalen op 

de veroorzaker/vervuiler. 

b) Meestal gaat het om de kosten die Gemeentewerken moet maken om het afval te 

verwijderen. Als het gaat om drugsafval zoals gevonden op het bolwerk dan gaat het al 

om aanzienlijke bedragen. De rekening ligt in dit specifieke geval rond de € 12.000. 

 

23. Pag. 19: inzet van BOA’s 

a) D66 pleit voor het inzetten van meer BOA’s. Bij Staatsbosbeheer wordt gewerkt met 

vrijwillige BOA’s. Is de gemeente hiermee bekend en weet zij  hoe goed dit werkt?   

b) Als er nieuwe BOA’s aangetrokken worden, wordt dan gekeken of deze gefinancieerd 

kunnen worden met behulp van re-integratiegelden?  

 

Antwoord: 

a) De constructie zoals die wordt toegepast bij Staatsbosbeheer is ons niet bekend maar we 

zullen ons laten informeren. 

b) Mocht dit tot de mogelijkheden behoren, dan wordt hiernaar gekeken. 

 

24. Pag 21: Wat willen we bereiken 

a) Kunt u een overzicht geven van eventuele afspraken, acties of doelen die erop gericht zijn 

om het  Verkeer, vervoer & Waterstaatdomein te verduurzamen.  

b) Hoeveel openbare laadpalen voor elektrisch rijden zijn er beschikbaar in de gemeente 

Tynaarlo? 

c) Kunt u aangeven of dit aantal voldoende is om te huidige en mogelijke toekomstige vraag 

te voorzien? 
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 Antwoord: 

a) In algemene zin hanteren wij bij opdrachten c.q. uitvoering ons inkoopbeleid waarin 

nadrukkelijk ook het aspect “duurzaamheid” een plek heeft. Concreet zijn wij op het 

onderdeel laadpalen met diverse partijen in gesprek om een dekkend laadpalennet in onze 

gemeente te krijgen. Hierbij wordt het gemeentehuis ook als locatie meegenomen. 

b) In onze gemeente zijn drie laadpalen (zes laadplekken) beschikbaar. Deze staan in de drie 

hoofdkernen. 

c) Wij verwachten een toename van het elektrisch rijden. Het huidig aantal is dan ook niet 

voldoende. Wij verwachten binnen afzienbare tijd een aanzienlijke uitbreiding van dit 

aantal. 

 

25. Pag 21: De afgelopen jaren is het onderhoudsniveau van de wegen en paden naar een 

onderhoudsniveau gebracht op basis van veilig en heel 

a) De D66 fractie is van mening dat, we als toeristische wandel en fietsgemeente, terecht erg 

afhankelijk zijn van goede, veilige en mooie (fiets) paden. Kunt u een inschatting geven 

wat een hogere ambitie zou gaan kosten?  

b) Bent u bereid om, gezien de economische waarde van goede en mooie paden voor lokale 

en regionale economie om externe fondsen aan te wenden b.v Europees, nationaal, 

provinciaal, NGO (publiek/private) fondsen? 

 

Antwoord:  

De afgelopen jaren is het budget voor wegonderhoud naar een niveau gebracht waarmee we op 

lange termijn groeien naar onderhoudsniveau “basis”. 

Het onderhoudsniveau van voet- en fietspaden van “basis” naar niveau “hoog” brengen kost 

volgens de normbedragen bijna € 170.000,- per jaar extra aan onderhoudskosten. Naast de 

hogere onderhoudskosten vindt vervanging ook eerder plaats. Deze meerkosten bedragen per jaar 

bijna € 200.000.  

 

Als er subsidiemogelijkheden zijn maken wij hier gebruik van, in het verleden hebben wij diverse 

fietspaden kunnen verbeteren met regeling “Kwaliteitsimpuls fietspaden in Drenthe” en hebben 

we veelvuldig gebruik gemaakt van de BDU regeling (Brede Doel Uitkering) 

 

26. Pag 21: Er zijn nog steeds plaatsen waar de inrichting van de wegen onduidelijk is en daardoor 

onveilig. We willen daarom aan het eind van de bestuursperiode proportionele oplossingen 

hebben gerealiseerd. 

Hoe bepaalt u dit, wat is de rol van de inwoners hierbij en aan welke concrete stappen er 

mogelijk? 

 

Antwoord:  

Wij proberen ons wegennet zoveel mogelijk aan de richtlijnen te laten voldoen. Dit is echter niet 

altijd mogelijk en daar wijken we dan gemotiveerd van de richtlijn af. 

 

Een participatietraject is altijd maatwerk en zal per uitvoerende maatregel worden doorlopen. 

Een analyse van knelpunten en vervolgens opstellen van een plan doen wij o.a. ook op basis van 

klachten, meldingen, bewoners overleggen, overleg met Veilig Verkeer Nederland ect. 

 

27. Pag 21: We hebben nu te maken met verouderde armaturen en zullen die moeten vervangen. 

Om een energiearme en veilige, maar ook een natuurlijke donkere omgeving te realiseren 

moeten we keuzes maken en investeringen doen 

a) Zijn er richtlijnen voor het onderliggende afwegingsproces, zo ja kunt aangeven welke? 

b) Is er al inzicht in de kosten van vervanging?  

 

Antwoord:  
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a) Er is op dit moment geen alles omvattende richtlijn voor de afweging tussen de mate van 

verlichten en donkerte. 

b) Er is nog geen inzicht in de totale kosten van vervanging. Er moeten hiervoor nog afwegingen 

gemaakt worden waarvan de eindresultaten uiteindelijk in het totaalplan verwerkt worden. 

 

28. Pag 21: Zijn er richtlijnen voor het onderliggende afwegingsproces, zo ja kunt aangeven welke? 

In hoeverre wordt hier de omgeving, in de breedste zin van het woord, bij betrokken. (b.v. 

afstemmen met toeristische sector, of materiaal aanpassen aan omgeving) 

Antwoord: 

Wij kiezen in dit soort processen altijd voor maatwerk. Richtlijnen zijn in ieder geval de eerder 

geformuleerde beleidskaders op bijvoorbeeld de terreinen verkeersveiligheid, sociale veiligheid 

(politiekeurmerk), natuurwaarden, het energieakkoord. De omgeving zal zeker worden 

meegenomen. Het participatietraject is nog niet vastgesteld. 

 

29. Pag 21: Een station in Tynaarlo beoordelen wij, op basis van de huidige inzichten, als een wens 

van de gemeente 

a) Wat zou volgens de gemeente de voornaamste functie moeten zijn van treinstation 

op de deze locatie, lokaal of regionaal, goederen of personen vervoer? 

b) Zijn er onderzoeken die de meerwaarde van een station in Tynaarlo voor onze 

gemeente en de omliggende gemeentes ondersteunen?  

Antwoord: 

a. Wanneer een station gerealiseerd zou worden gaat dat met name om (regionaal) 

personenvervoer. 

b. Er zijn de afgelopen jaren geen concrete onderzoeken gedaan naar een dergelijk 

station in Tynaarlo.  

 

30. Pag 22: Als de provincie Drenthe een fietssnelweg langs het Noord Willemskanaal realiseert, 

zullen wij daar zeker in planologische zin onze volle medewerking aan verlenen 

Kunt u in een eerste aanleg aangeven wat het effect van dit initiatief is op de 

beleidsmatige kaders en de invulling daarvan. Dus welke functie verdwijnen dan wel 

veranderen indien er wordt gekozen voor het voorkeursalternatief zoals aangegeven in 

het trace ontwerp besluit? 

Antwoord:  

De fietssnelweg is een aanvulling op de bestaande routes. De huidige fietspaden en routes blijven 

behouden. Door de aanleg van de fietssnelweg is de verwachting dat meer gebruik gemaakt gaat 

worden van fietsen en speed pedelecs (snelle elektrische fiets) voor onder andere het woonwerk 

verkeer. 

 

31. Pag 22: Daarom gaan wij de vraag van de inwoners inventariseren om vervolgens te kijken op 

welke manier we dat kunnen oplossen 

a) In hoeverre is dit een landelijk of regionaal vraagstuk.  

b) Wordt hier samengewerkt met andere partijen? 

c) Wat is het beleid in omliggende gemeente. 

 

Antwoord:  

a) Landelijk is er in alle wat oudere wijken een hoge parkeerdruk ontstaan. Naarmate de 

verstedelijking toeneemt neemt ook de parkeerdruk toe. Daar waar vroeger gerekend 

werd met 0,5 parkeerplek per woning rekenen we nu al vaak met 2 voertuigen per woning.  
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b) Indien wij een verandering in het openbaar gebied gaan doen, bijvoorbeeld om 

parkeerdruk op te lossen, doen wij dat participatief.  

c) De omliggende gemeentes hanteren daar waar mogelijk de parkeernormering van het 

CROW. Daar waar dat niet mogelijk is leveren ze, net als wij, maatwerk. Ook daar is er in 

de wat oudere wijken een hoge parkeerdruk, waar bij herinrichtingsplannen ook 

participatief worden opgepakt. 

 

32. Pag 22: “Wij vinden het geen kerntaak van de gemeente om aandeelhouder (van GAE) te zijn”.  

Wat is dan wel de taak/zijn de taken van de gemeente volgens het college (ikv GAE) 

Antwoord:  

De kerntaak van de gemeente rond GAE is het zorgen dat er, op aanvraag van GAE, 

vergunningen worden verleend en waar nodig een ruimtelijk kader wordt vastgesteld dat GAE 

de ruimte biedt die het bedrijf nodig heeft. Daarnaast is de gemeente verantwoordelijk voor de 

veiligheid op en rond de luchthaven en de infrastructuur buiten het luchthaventerrein. 

 

33. Pag 22: Inventariseren van onze fietspaden t.b.v. een bij de ambities passend 

uitvoeringsprogramma voor de komende vier jaren. 

a) Hoe wordt nu de staat van de wegen, paden etc geïnspecteerd dan wel 

geïnventariseerd.  

b) In hoeverre worden hier bewoners, ondernemers en maatschappelijke instellingen 

uit onze gemeente bij betrokken? 

c) Deze vragen gelden ook voor het openbaar groen. Hoe wordt geïnspecteerd en 

geïnventariseerd en worden omwonenden etc. hierbij betrokken?  

Antwoord:  

Elk voorjaar inspecteren wij onze wegen conform de CROW systematiek, hierbij wordt elke weg 

visueel beoordeeld op schade. Deze inspectie is conform een landelijk gebruikte objectieve 

methode waarvoor de weginspecteurs opgeleid zijn.  Het betrekken van bewoners, ondernemers 

en maatschappelijke instellingen bij de weginspectie geeft een subjectieve beoordeling van de 

schades en daardoor niet altijd een juist beeld van de kwaliteit van ons wegenareaal. 

Vanzelfsprekend wordt met de uitvoering wel rekeningen gehouden met wensen en klachten van 

inwoners en belanghebbenden. Als wij meldingen over schade aan wegen ontvangen na de 

inspectie dan vindt op het betreffende wegvak een nieuwe visuele inspectie plaats om de 

urgentie te bepalen.    

 

Bomen worden regelmatig geïnspecteerd om aan de zorgplicht te voldoen. Deze inspectie wordt 

uitgevoerd conform de VTA-methode (Visual Tree Assessment) en dient uitgevoerd te worden 

door een deskundige. De frequentie is afhankelijk van de vitaliteit. Gezonde jonge bomen 

worden eens in de 5 jaar geïnspecteerd. Volwassen gezonde bomen worden eens in de drie jaar 

geïnspecteerd. Bomen met een slechte vitaliteit of specifieke gebreken worden ieder jaar 

geïnspecteerd. Kwaliteit van het overige groen wordt door de eigen dienst getoetst aan het door 

de raad vastgestelde kwaliteitsniveau “Sober en degelijk”. Ook vragen en klachten worden 

altijd vergeleken met het vastgestelde kwaliteitsniveau. Daarnaast voert een onafhankelijke 

externe partij een aantal keer per jaar op ca. zestig locaties een schouw uit. Wanneer uit één 

van bovenstaande inspecties de kwaliteit van de groenvoorziening niet voldoet wordt het, 

afhankelijk van de ligging, aangepakt in overleg met de buurt. 
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34. Pag. 23: Versnipperde promotie verruilen voor sterkere regionale en verbonden promotie. 

Hierin wordt meer samenwerking gezocht met instanties binnen de provincie Drenthe.  

a) Voor veel toeristen is niet bekend dat Eelde/Zuidlaren etc. niet in Groningen maar in 

Drenthe ligt en de stad heeft een enorm potentieel aan toeristen. Gaat de gemeente ook 

op zoek naar samenwerking met de Provincie en stad Groningen? Of bestaat dit al en 

hoe zit dat er dan uit?  

Antwoord:  

Wij werken voor R&T samen in regionaal verband. Dat beperkt zich niet per se tot de 

provinciegrenzen. De relatie met Groningen komt bijvoorbeeld ook naar voren in de 

samenwerking Regio Groningen-Assen, Meerschap Paterswolde en de projecten Inrichtingsplan 

Zuidlaardermeer, Groeningen en Laagveengordel. In deze projecten werken wij samen met 

Groningse gemeenten, Waterschappen, terreinbeherende instanties zoals Groninger Landschap, 

Natuurmonumenten, Staatsbosbeheer en provincie Groningen. Deze projecten zijn (mede) gericht 

op het versterken van de recreatieve mogelijkheden rond de zuidkant van de stad Groningen 

(Gebied Leekstermeer- Paterswoldsemeer/Zuidlaardermeer tot Schildmeer) als uitloopgebied voor 

inwoners van Groningen.  

 

35. Pag. 24: Vitaal Platteland.  

a) Waarom valt dit ‘potje’ onder economie? Er worden toch natuur en milieuprojecten 

mee gefinancierd, zoals bijvoorbeeld de cofinanciering van weidevogelprojecten in 

onze gemeente? 

b) Vitaal platteland blijkt ook vermeld onder sport, recreatie en cultuur? Is dit budget 

opgesplitst over meerdere producten? Hoeveel geld is er dan voor welk product 

beschikbaar?  

c) Wat is het doel van het budget “vitaal platteland”?  

Antwoord:  

Hier staat Vitaal platteland, maar bedoeld wordt vitale vakantieparken. De toelichting van de 

activiteiten gaat ook over de vakantieparken. Dit is een verschrijving (blz. 25 begroting). Wat 

betreft uw vraag: Vitaal platteland heeft als doel het platteland vitaal te houden, waarbij we 

nauw samen werken met waterschappen, provincie, landschapsbeheer, natuurorganisaties. De 

beschrijvingen op blz. 32 gaan in op de doelen van Vitaal platteland. Daar zijn de budgetten 

ook ondergebracht (hoofdstuk 5. Dit budget wordt vooral als cofinanciering en multiplier 

ingezet voor initiatieven en projecten van derden : overheden – particulieren – dorpsbelangen 

– verenigingen etc.  

 

36. Pag. 31 budgetten voor wijken en initiatieven 

a) Bent u het met D66 eens dat het voor veel inwoners onbekend is dat deze budgetten 

bestaan?  

b) Hoe gaat u de communicatie rond dit thema oppakken?  

c) Mijnbuurtje.nl valt onder sociaal domein, terwijl deze budgetten onder sport, cultuur en 

recreatie vallen. Bent u het met ons eens dat mijnbuurtje.nl ook voor deze zaken ingezet 

zou kunnen worden?  

 

Antwoord:  

Vanuit het Transformatieplan Sociaal Domein zijn we op zoek gegaan naar een digitaal 

hulpmiddel voor de sociale kaart. Uit diverse onderzoeken en uit de raad blijkt dat inwoners en 

professional behoefte hebben aan een kaart met daarin een overzicht wat de gemeente Tynaarlo 

allemaal te bieden heeft aan laagdrempelige voorzieningen. Diverse partijen zijn uitgenodigd op 

het gemeentehuis om de aangeboden oplossing te presenteren. Door de presentatie op 3 

bijeenkomsten  van mijnbuurtje.nl zijn tijdens de inwoners en de gemeente enthousiast geworden 
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over de door dit bedrijf gekozen aanpak. We hebben daardoor niet alleen een sociale kaart maar 

ook een online buurtplatform aangeschaft. De kracht van mijnbuurtje.nl zit in het idee dat dit 

platform zal worden gedragen voor en door inwoners en het is een middel om snel en 

laagdrempelig onze inwoners te kunnen bereiken. Mijnbuurtje.nl heeft hiermee in het land al 

diverse positieve ervaringen opgedaan. 

 

Op dit moment zijn er 10 buurtverbinders die enthousiast aan de slag zijn met het vormgeven en 

opzetten van het online buurtplatform. De gemeente is verantwoordelijk voor de sociale kaart, om 

deze te vullen en actueel te houden. Mijnbuurtje.nl kan breed ingezet worden en voor veel meer 

zaken dan alleen het Sociaal Domein.  De hele gemeentelijke organisatie profiteert van 

mijnbuurtje.nl, omdat veel meer onderwerpen hier een plek kunnen krijgen. Bijvoorbeeld ook 

zaken zoals sport, cultuur en recreatie. De gemeente krijgt ook een eigen pagina op het online 

buurtplatform. De planning is dat mijnbuurtje.nl op 1 januari 2019 live gaat. 

 

37. Pag 48: Vraag en aanbod dienen zoveel mogelijk op elkaar te worden afgestemd. Daarnaast is 

sprake van herstel van de woningmarkt na jaren van crisis. De komende collegeperiode spelen 

we hier actief op in. Ons huidig woonplan is daarbij leidend. Voor wat betreft 

nieuwbouwplannen blijven we onze uitbreidingslocaties zoals Groote Veen en Ter Borch 

ontwikkelen 

In hoeverre worden de bewoners, ondernemers en maatschappelijke instellingen uit onze 

gemeente meegenomen in deze verdere afstemming van vraag en aanbod. 

Antwoord: 

Recentelijk is door onderzoeksbureau Companen een woningmarktonderzoek uitgevoerd naar 

de kwantitatieve en kwalitatieve woningbehoefte in de gemeente Tynaarlo. Bij de 

totstandkoming van dit onderzoek is een marktpanel van lokale makelaars, ontwikkelaars 

corporaties geraadpleegd.  

In de afgelopen jaren hebben wij in de gemeente Tynaarlo een verdere slag gemaakt van een 

aanbod naar vraag gestuurde woningbouwprogrammering. Hierbij worden 

woningbouwplannen en initiatieven van derden meer dan in het verleden benaderd en 

beoordeeld vanuit de actuele vraag en behoefte vanuit de markt. Indien de vraag en behoefte 

niet vanuit de beschikbare onderzoeken en beleidsdocumenten nader kan worden onderbouwd, 

wordt initiatiefnemers gevraagd om vraag en/of behoefte aannemelijk te maken. E.e.a. draagt 

bij aan het vergroten van het realiteitsgehalte en uitvoerbaarheid van de 

woningbouwprogrammering, dit mede in relatie tot de Ladder van Duurzame Verstedelijking.  

In het kader van de op te stellen Omgevingsvisie zullen onder meer nadere afwegingen omtrent 

ontwikkellocaties worden gemaakt. De Omgevingsvisie zal via een breed participatief proces 

tot stand komen. 

Bij concrete planontwikkeling zullen wij belangstellenden, omwonenden, en andere 

belanghebbenden betrekken. Wij denken hierbij onder meer aan zaken als het  

stedenbouwkundig / landschappelijk ontwerp, maar ook het te realiseren 

woningbouwprogramma.     
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38. Pag 48: wij keuzes maken over nieuwe ontwikkellocaties 

a) In hoeverre worden de bewoners, ondernemers en maatschappelijke instellingen uit onze 

gemeente meegenomen in deze verdere afstemming van vraag en aanbod. 

b) In hoeverre is het ruimtelijk beleid, zoals de gemeentelijke omgevingsvisie leidend, 

zowel in tijd als prioriteit? 

Antwoord:  

a) In het kader van de op te stellen Omgevingsvisie zullen onder meer nadere afwegingen 

omtrent ontwikkellocaties worden gemaakt. De Omgevingsvisie zal via een breed 

participatief proces tot stand komen. 

b) Het gemeentelijke (woon)omgevingsbeleid is planontwikkeling leidend. Echter indien 

vraag en behoefte van een beoogde ruimtelijke ontwikkeling niet vanuit de beschikbare 

beleidsdocumenten en onderzoeken nader kan worden onderbouwd, wordt initiatiefnemers 

gevraagd om dit verder aannemelijk te maken. 

 

39. Pag 48: Wij stimuleren dat er kwalitatief hoogwaardig, functioneel gedifferentieerd, en duurzaam 

wordt gebouwd. Dat betekent dat wij onze corporaties, onszelf en initiatiefnemers aanmoedigen 

volhoudbare investeringen te doen, die verder gaan dan het Bouwbesluit. 

 Welke investeringen denkt het college zelf te gaan in het kader van het verduurzamen van de 

gebouwde omgeving en vastgoed in het eigendom van de gemeente? 

Antwoord:  

Het verduurzamen van het gemeentelijkvastgoed gebeurt op verschillende manieren: 

Door oude niet duurzame gebouwen te vervangen, door duurzame nieuwbouw en / of door het 

afstoten van overbodige panden en het herontwikkelen van de panden/locaties zoals aangegeven 

in de presentatie Maatschappelijk Vastgoed.  

 

Nu in uitvoering is het project realisatie van de sporthallen in Eelde en de gymzaal Tynaarlo. 

Deze worden beide energieneutraal en gasloos. 

 

Overig gemeentelijk vastgoed wordt onderzocht op mogelijkheden van verduurzaming. 

Voorstellen over investeringen voor duurzaamheidsmaatregelen voor deze gebouwen volgen in 

2019. Zie ook pagina 114 gebouwen beheer, ontwikkelingen, duurzaamheid. 

 

40. Pag 48: Het is een uitdaging voor nieuwkomers om erbij te gaan horen in de buurt, met school en 

werk. 

 Deze veronderstelling gaat uit van assimilatie, is dat het uitgangspunt van het huidige beleid?  

Of is het college van mening dat integratie, waarbij de gast gemeenschap onder invloed van de 

nieuwkomers ook verandert, een uitgangspunt kan zijn ? 

Antwoord:  

De gehele zin op blz 48 luidt: Wij nemen onze verantwoordelijkheid ten aanzien van de 

vluchtelingen problematiek door succesvolle kleinschalige opvang. Samen en in afstemming 

met corporaties zorgen we ook voor adequate huisvesting van statushouders . Daarin voldoen 

we aan de landelijke opgave. Het is een uitdaging voor nieuwkomers om erbij te gaan horen in 

de buurt, met school en werk. (…) 

 

Wij zijn van mening dat integratie wordt bevorderd door de adequate huisvesting en door de 

kleinschaligere tussenvoorziening. En natuurlijk doordat de gemeenschap (nieuwkomer en gast 

gemeenschap) met elkaar om gaan. Over het algemeen is het zo dat autochtoon en allochtoon hun 

best moeten doen er bij te gaan horen. Van assimilatie is in die zin geen sprake. 

 

41. Pag 48: We constateren toenemende druk op de wachttijden voor woningtoewijzing door de 

corporaties voor sommige categorieën woningzoekenden  
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a) Kunt u aangegeven wat de oorzaken zijn van deze veronderstelde toenemende druk 

(nieuwkomers, kwalitatief mismatch, regionale druk)?  

b) Kunt u aangeven waarom er voor deze alinea opbouw is gekozen? dit in relatie met een 

onterechte relatie tussen huisvesten van nieuwkomers en eventuele schaarste van sociale 

huurwoningen? 

Antwoord:  

a) Deze oorzaak wordt door de corporaties onderzocht. De resultaten hiervan zijn nog niet 

bekend. 

b) Huisvesting van nieuwkomers maakt ook deel uit van ons Volkshuisvestingsbeleid. Derhalve is 

dit onderdeel ook opgenomen onder “Volkshuisvesting”. 

 

42. Pag 48: Onze gemeente kent tal van karakteristieke beeldbepalende panden, bomen en 

beschermde dorpsgezichten. Deze koesteren wij en willen we beschermen. 

 Is deze lijst af, of kunnen er nieuwe panden, bomen etc bij opkomen. Zo ja hoe dan en wie 

bepaalt dat? 

 

Antwoord: 

De lijst van beschermde panden en dergelijke is nooit “af”. 

Mogelijk dat in het kader van de totstandkoming van de Omgevingsvisie hieromtrent nieuwe 

inzichten naar voren komen. Uw raad kan tot aanwijzing van een beschermde status overgaan.  

 

43. Pag 48: Hoe we dit gaan doen, leggen we vast in de Omgevingsvisie die we gaan maken. 

 In hoeverre worden de bewoners, ondernemers en maatschappelijke instellingen uit 

onze gemeente meegenomen in deze verdere afstemming van vraag en aanbod. 

Antwoord:  

De Omgevingsvisie en de daarin op te nemen keuzes (ook qua nieuwe ontwikkelingen) gaat tot 

stand komen via een breed participatief proces. 

 

44. Pagina 57: punt 43 over parkeerknelpunten.  

1. Er wordt aangegeven dat geld beschikbaar komt voor het verharden van 

parkeerplaatsen in Vries en Eelde. Deze laatste ligt bij de scouting en de 

hockeyvelden. Deze parkeergelegenheid ligt zo ver van de bewoonde wereld af dat 

de vraag is welk parkeerprobleem hiermee opgelost wordt.  

a. Is deze parkeerplaats door de inwoners genoemd als oplossing voor de 

parkeerproblemen in hun wijk?  

b. Is onderzocht door de gemeente of het verharden van deze parkeerplaats de 

parkeerproblemen opgelost worden? Zo ja, van welke wijk?  

 

Antwoord:  

a) De parkeerplaats bij Scouting en de hockeyvelden in Paterswolde is door 

bewoners niet genoemd als oplossing voor parkeerproblemen in de wijk. 

Hiermee lossen we het parkeerprobleem van hockey en scouting op. Het 

parkeerterrein bij het zwembad en ijsbaan in Vries leggen we aan om het 

parkeren voor deze twee verenigingen te verbeteren. Vanwege het verplaatsen 

van de ingang van de voetbalvelden wordt deze parkeerplaats ook door 

bezoekers van de velden gebruikt. Hiermee wordt de parkeerdruk in de 

Oosterkampen en Haadsmastraat beduidend lager. 

b) Nee, het is niet onderzocht of met de aanleg van de parkeerplaatsen 

parkeerproblemen van de wijk opgelost worden omdat bij de aanleg van het 
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parkeerterrein Hockey/scouting op voorhand duidelijk is dat we deze voor de 

twee clubs aanleggen en niet voor de wijk. Het parkeerterrein voor voetbal, 

zwembad en de ijsbaan te Vries heeft wel effecten voor de wijk. De overlast van 

het parkeren door voetballers en hun bezoekende teams gaat afnemen, 

 

45. Pagina 73: Tractie. 3 personeelsbusjes voor het team gemeentewerken moeten vervangen 

worden.  

Gaan deze busjes vervangen worden door duurzame exemplaren? Is onderzocht wat 

hierin mogelijk is en wat de (extra) kosten zouden zijn voor hybride, elektrisch of 

waterstof aangedreven voertuigen?  

Antwoord:  

We gaan de busjes vervangen door zo duurzaam mogelijke exemplaren conform ons 

inkoopbeleid. Op dit moment is het nog niet kostenefficiënt en gebruikersvriendelijk voor 

ons om de busjes om te zetten naar elektrisch of waterstof. De meerkosten van waterstof, 

zonder rekening te houden met de te grote gebruiksbeperkingen, zijn ca. 150% ten 

opzichte van gtl (gas turn to liquid). 

46. Pagina 91: de toeristenbelasting bedraagt voor 2019 €1,20.  

a) Wanneer was dit bedrag bekend bij de gemeente? 

b) Wanneer wordt/is dit gecommuniceerd met de toeristenbedrijven die deze 

belastingen moeten innen? 

Antwoord:  

Het tarief voor 2019 is door de gemeenteraad vastgesteld in november 2017. Dit gebeurt zo ver 

van te voren om ondernemers voldoende tijd te geven om hierop te anticiperen (bv aanpassing 

vermelding op website/folder, etc).   

 

Het tarief wordt na vaststelling gepubliceerd op www.tynaarlo.nl. Daar staat het tarief voor het 

lopende jaar en voor het jaar erop. Bij het aangiftebiljet Toeristenbelasting is het nieuwe tarief 

ook bekendgemaakt.  

 

  

http://www.tynaarlo.nl/
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Vragen gesteld door Leefbaar Tynaarlo 

Najaarsbrief: 

 

47. Brandwachten 

Voor een handhavingszaak worden door de gemeente kosten gemaakt van € 50.000 

 

Vraag:  

1. Duurt deze handhavingszaak nog lang voort en wat gaat dat de gemeente nog kosten 

2. Heeft u zekerheden onder zich wat maakt dat de gemaakte kosten ook daadwerkelijk 

terugkomen? M.a.w. hoe zeker is het dat het geld terugkomt ?  

 

Antwoord: 

1. In een zorgcentrum in onze gemeente bleek tijdens een inspectie dat de brandveiligheid 

niet op orde was. Wij hebben daarom direct maatregelen opgelegd door middel van een 

last onder bestuursdwang. Dit houdt in dat zowel organisatorische als 

installatietechnische en bouwkundige maatregelen moeten worden getroffen. De 

ondernemer is hiermee aan de slag gegaan. Omdat dit tijd kost hebben we geëist dat 

brandwachten worden ingezet. De ondernemer heeft hier gehoor aangegeven, maar bleek 

op korte termijn niet (alle) kosten hiervoor te kunnen betalen binnen de door de 

brandwacht geëiste termijnen. We hebben daarom besloten bestuursdwang toe te passen. 

Concreet betekent dit dat wij voor een deel van de periode de brandwachten 

inzetten/betalen.  

2. De kosten gaan wij verhalen op de ondernemer. Hiervoor gaan we een 

terugbetalingsregeling treffen. Het streven is dat we het volledige bedrag weer 

terugkrijgen. 

 

48. Kunstwerken 

Schade aan brug Eelderwolde en onderzoek naar alle bruggen in Waterwijk 

 

Vraag:  

a) Betreft deze schade en mogelijke schade aan andere kunstwerken in Waterwijk constructie 

schade die verhaald kan worden op de aannemers of betreft het schade door achterstallig 

onderhoud door de gemeente ?  

b) In geval van het laatste, bent u dan niet van mening dat er een voorziening moet worden 

getroffen?  

 

Antwoord:  

De geconstateerde schade komt gezien de leeftijd van de brug niet voort uit achterstallig 

onderhoud. De oorzaak van de geconstateerde schade(s) wordt nog verder onderzocht. Er kan 

daarom nu geen uitspraak gedaan worden over verantwoordelijkheid of over het verhalen van 

kosten. Alvorens een keuze te maken over het eventueel treffen van een voorziening willen wij eerst 

de uitkomst van het onderzoek afwachten.                         

 

49. Blz. 7 Speelvoorzieningen 

De vraag en behoefte is groter dan het budget. Toch is er in 2018 geld over.  

 

Vraag: Hoeveel budget is er daadwerkelijk tekort  

 

Antwoord: 

Het geld is niet over. De € 8.500 is bedoeld voor initiatieven waarover de gesprekken met 

initiatiefnemers al in volle gang zijn en de realisatie pas in 2019 kan plaatsvinden.  Omdat ze niet 

afgerond zijn voor eind van het jaar benoemen we dit als mee te nemen gelden. We hebben dan in 

2018 ca € 33.000 besteed (waarvan dus nog niet alles is gerealiseerd) terwijl we € 20.000 budget 
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hebben. Er is dus meer geld nodig dan budget, maar in 2018 konden we dat nog redden met geld 

dat uit 2017 werd meegenomen.  

 

Op basis van de ervaringen van de afgelopen jaren zien we dat veel wijken en dorpen initiatieven 

hebben om speelvoorzieningen te realiseren. Ze doen daarbij naast eigen inzet en 

zelfwerkzaamheid ook een beroep op de gemeente. Op die manier zijn er ca 4-5 initiatieven die wij 

met wijken / inwoners per jaar realiseren. Omdat wij het belangrijk vinden dat voorzieningen 

aanwezig zijn die aansluiten op de behoefte van de inwoners stellen we budget beschikbaar in de 

begroting 2019. 

 

50. Blz. 9 Tekort Jeugdhulp 

Onlangs hebben we vragen gesteld over een vestiging van een jeugdhulp organisatie op het adres 

Kerkbrink 4 Zuidlaren. Hier komen 7 of 8 jongeren onder behandeling. Dergelijke organisaties 

kunnen zich blijkbaar redelijk vrij in onze gemeente vestigen. 

 

Vraag:  

a) Worden deze jongeren ingeschreven als inwoner van onze gemeente ?  

b) In hoeverre maken jongeren in dit voorbeeld straks gebruik van jeugdhulp vergoedingen in 

onze gemeente en over welke bedragen spreken we dan ?  

 

Antwoord: 

a) In principe wel, tenzij het gaat om een crisisplaatsing waarbij de verwachting is dat de 

jeugdige binnen enkele weken weer terug gaat naar de eigen woonplek.  

b) De bekostiging in de jeugdhulp geschiedt op basis van het woonplaatsbeginsel. De 

woonplaats van de gezaghebbende (ouder dan wel voogd) is de betalende gemeente. Wij 

betalen dus alleen als de gezaghebbende ouder/voogd in onze gemeente woont. Voor 

jeugdigen boven de 18 jaar (of 23 jaar als het verlengde jeugdhulp betreft) komt bekostiging 

voor eventuele begeleiding wel voor rekening van de gemeente (op basis van de Wmo). De 

bekostiging voor behandeling komt bij 18+ voor rekening van de zorgverzekeraar (op basis 

van de Zorgverzekeringswet). Vanaf 2020 wordt in de bekostigingssystematiek een nieuwe 

definitie van het woonplaatsbeginsel gehanteerd.     

 

Begroting: 

 

51. Budgetten voor wijken en initiatieven; 

 

U wilt voor 2019 budgetten / subsidies intensiveren voor o.a. beweegtuinen 

 

Vraag:  

a) Onder welk beheersproduct op pagina 35 heeft u deze budgetten / subsidies 

ondergebracht.  

b) Mogen wij er vanuit gaan dat verzoeken voor beweegtuinen gehonoreerd worden 

c) Wat is de stand van zaken / vorderingen en financiele stand van het Beweegplein 

Mozaïek.  

 

Antwoord: 

Wij hebben nog geen concrete extra budgetten beschikbaar gesteld en opgenomen specifiek voor 

beweegparken. Het is ook onze insteek dat initiatiefnemers zelf met voorstellen komen en ook een 

deel van de bekostiging verzorgen. Op basis van initiatieven en ervaringen zullen wij de vinger bij 

de benodigde budgetten aan de pols houden. De budgetten voor subsidies vallen in dit geval onder 

het beheersproduct 4507 (Openbaar groen en (openlucht)recreatie). Het hangt af van de 

verzoeken, van eigen zelfredzaamheid en bekostigingsafspraken hoe realisatie plaatsvindt. Ter 

illustratie: voor het initiatief in Zuidlaren is € 20.000 beschikbaar gesteld als bijdrage voor de 

realisatie van het beweegpark. Dit is door de initiatiefnemers aangevuld met eigen bijdragen uit 

onder meer sponsoracties en zelfwerkzaamheid. Met het totaalbedrag is in samenspraak met 
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diverse partijen een ontwerp gemaakt dat past binnen de begroting en binnen de wensen van de 

initiatiefnemers. Wij staan in principe positief tegenover ondersteuning van dergelijke initiatieven.  

 

52. Begroting 2019 Blz. 66 / 67 punt 7 

 

Veiligheid – BOA’s 

U kiest voor flexibele inzet van BOA’s 

 

Vraag:  

a) hoeveel wordt nu structureel aan Boa’s uitgegeven en komt daarbovenop de € 75.000. 

b) Wordt dit geld uitgegeven aan het aantrekken van 1 1/2 ft Boa’s of is dit bedoeld voor 

incidenteel inhuren van Boa’s 

c) Waarom kiest u niet voor structurele uitbreiding van het BOA team met 2 extra BOA’s 

maar wel voor incidenteel inhuren 

 

Antwoord: 

a) Structureel wordt nu 2 fte ingezet = € 100.000. Voor Drank en Horeca/ Evenementen 

wordt flexibel ingehuurd, op jaarbasis gaat het dan om € 40.000 

b) Onze twee BOA’s functioneren goed. Er wordt adequaat gereageerd op meldingen van 

onze burgers. De BOA’s worden steeds meer ingezet als onderdeel van een integrale 

aanpak zoals bijvoorbeeld overlast gevende (jeugd)groepen.  

Een belangrijk onderdeel van onze BOA’s is de toezichthoudende functie. Door veel in de 

gemeente aanwezig te zijn horen en zien zij veel. Vooral in de dorpskern Zuidlaren zijn 

onze BOA’s inmiddels bekend bij ondernemers, jeugd en andere burgers. Regelmatig 

leveren de BOA’s informatie aan waarmee de politie misdrijven op kan lossen.  

 

De huidige situatie kent ook beperkingen. Onze BOA’s zijn niet altijd aanwezig. Bij ziekte 

en vakantie is geen of beperkte handhaving beschikbaar. Voor de preventieve kant van de 

werkzaamheden van onze BOA’s is niet altijd genoeg ruimte. Bij integrale aanpak van 

bijvoorbeeld overlast gevende jongeren is de inzet van onze BOA’s tijdens de avonduren 

beperkt.  

 

Met dit extra budget kan naar behoefte circa 1000 uur extra capaciteit worden ingezet 

tijdens ziekte, vakantie, integrale projecten etc. Daarnaast verbeteren we onze 

dienstverlening naar burgers m.b.t. afhandelen meldingen en kunnen we meer capaciteit 

benutten voor preventieve werkzaamheden in onze gemeente. 

c) Vooralsnog willen we kijken of dit afdoende werkt, mocht blijken dat we toch willen 

overgaan tot structurele invulling dan komen wij bij uw raad terug.  

 

53. Begroting 2019 Blz. 102  

 

Weerstandsvermogen 

Het weerstandsvermogen 2019 is met 182% volgens landelijke normen meer dan voldoende.  

 

Vraag:  

Vindt u niet dat toewerken naar een ratio van 150% , nog een dikke voldoende, geen kwaad 

kan?   

 

Antwoord: In de eerste plaats moeten een goed beleid en de daarbij behorende gedragen 

plannen/doelstellingen als uitgangspunt dienen voor het besteden van onze beschikbare middelen. 

Dit moet dan passen binnen de kaders van het collegeprogramma waarin de strategische koers is 

vastgesteld. Dat daarbij de ter beschikking staande (overtollige) middelen/vermogen van de 

gemeente Tynaarlo worden ingezet is een resultante. Het doel moet dus niet zijn om te dalen naar 

een ratio van 150% maar of de inzet van middelen past in het bereiken van de strategische koers. 
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Overigens kan een daling naar 150% geen kwaad en blijft de Gemeente Tynaarlo volgens de 

normen voldoen aan de gestelde eisen. 

 

54. Aardbevingen. 

Hierover heeft u tekst opgenomen op blz. 17. 

Vraag: 

a) Wat bedoeld u met inzetten voor veiligheid en compensatiemogelijkheden.  

b) Betekent dit dat ook het aardbevingscafé waar gedupeerden worden bijgepraat en 

voorgelicht hoe om te gaan met schadegevallen, financieel gecompenseerd kan worden. 

 

Antwoord:  

a) Wij doelen hier op bestuurlijke en ambtelijke inspanning met als doel een goede 

(rijks)compensatieregeling voor mijnbouwschade; 

b) Nee, hier is onze inspanning niet op gericht. 
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Vragen gesteld door CDA 

 

Najaarsbrief  

 

55. Blz. 10: Bijstandsverlening: Uitgaven € 620.000 hoger; inkomsten € 520.000 nadeel. Aangegeven 

nadeel er staat € 120.000.  

Vraag: Zou dit niet € 100.000 moeten zijn? 

 

Antwoord:  

Dit is juist, het moet € 100.000 zijn. Helaas is hier een rekenfout gemaakt.  

 

56. Blz. 11: Afval: Door gestage groei van het aantal woningen is de opbrengst afvalstoffenheffing 

vast gedeelte toegenomen. Dit levert in 2018 een incidenteel voordeel op van € 30.000. Voor 2019 

en volgende jaren is deze woningtoename al in de begroting verwerkt. 

Ook de opbrengst afvalstoffenheffing, onderdeel diftar, neemt toe omdat meer afval wordt 

aangeboden. 

We zien dat meer gft wordt ingezameld en meer afval naar de milieustraat wordt gebracht. Het 

beleid is gericht op gescheiden inzameling van afvalstromen. De omvang van het ingezamelde 

restafval blijft nagenoeg gelijk. Dit geeft hogere opbrengsten van incidenteel € 22.000. Het grotere 

aanbod van gft-afval levert een incidenteel nadeel op van € 8.000. 

Per saldo geven deze wijzigingen een nadeel van incidenteel € 44.000. Dit nadeel verrekenen we 

met de voorziening reiniging (lagere onttrekking). Per saldo zijn de wijzigingen budgetneutraal. 

      Vraag:  moet dit niet een voordeel van 44 k zijn? 

 

Antwoord: 

Uw constatering is juist. Het gaat inderdaad om een voordeel. Financieel technisch zijn de cijfers 

wel goed verwerkt. 

 

57. Blz. 14: Ophogen krediet hoogwerker in verband met eisen verkeersveiligheid 

Bij de begroting 2017 is een krediet beschikbaar gesteld voor de aanschaf van een hoogwerker van 

€ 130.000. Bij de najaarsbrief van 2017 is dit verhoogd met € 35.000. De aanbestedingsprocedure 

voor de aanschaf van de hoogwerker loopt via de gemeente Groningen. Deze heeft aangegeven dat 

€ 210.000 nodig is voor de aanschaf van de door ons gewenste hoogwerker met een verzwaard 

chassis. Dit betekent dat wij nu voorstellen om het krediet met € 45.000 te verhogen naar in totaal 

€ 210.000. 

Vraag:  dit is 50 % meer dan eerst begroot. Hoe kan dit? 

 

Antwoord:  

De oude hoogwerker is technisch afgeschreven en moet vervangen worden. Er is voor vervanging 

gekozen vanwege het feit dat wij zelf een bomenploeg hebben en een hoogwerker nodig hebben 

voor calamiteiten, bijvoorbeeld voor de Zuidlaardermarkt. Vanuit arbo-regelgeving mag een 

ladder niet meer voor het werk wat wij doen en willen doen met de hoogwerker. 

De meerkosten zitten met name in het duurder worden van het materiaal (kostenstijging door 

marktwerking). Daarnaast is gebleken dat de hoogwerker op een vrachtwagenchassis moet 

komen. In eerste instantie is uitgegaan van een autochassis. 

 

58. Blz. 18: laatste zin over Meedoenbanen: Bij de Vjb is besloten de reserve meedoenbanen in te 

stellen en hierin €110.000 te storten. Er is te weinig instroom van inwoners met een afstand tot de 

arbeidsmarkt die in de bijstand zitten. Voorgesteld wordt de middelen mee te nemen naar een jaar 

later. 

‘Het kost meer tijd dan ingeschat om inwoners hiervoor te vinden’ 

Vraag: wat wordt met deze zin bedoeld? 

a) Zijn er in Tynaarlo te weinig mensen die aan deze criteria voldoen of 

b) is het idee ‘meedoenbanen ‘in Tynaarlo minder goed bruikbaar? 
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Antwoord:  

Het project kent een doorlooptijd tot eind 2019. Vanwege deze reden moeten middelen mee 

worden genomen naar volgend jaar. Aan het project Meedoenbanen nemen op dit moment 12 

inwoners aan deel. Het idee ‘Meedoenbanen’ is in onze ogen goed van toepassing, omdat de 

inwoners die in de bijstand zitten een lange afstand hebben tot de arbeidsmarkt. Eén van de 

doelen van de Meedoenbaan is juist door vrijwilligerswerk vaardigheden op te doen, die deze 

afstand verklein. Binnenkort komt er een tussenevaluatie naar u toe, waarin wordt gekeken of de 

deelname tot eind van het project vergroot kan worden. Hierbij komt ook aan de orde of de groep 

vergroot kan worden. 

 

59. Ophogen krediet Rioolmaatregelen Westlaren deelgebied A 

“In de afgelopen jaren zijn wij aan het werk geweest met de riolering in Westlaren deelgebied A. 

In 2017 zijn deze werkzaamheden afgerond. Binnen het beschikbare krediet van €1,2 miljoen is 

een subsidiebijdrage opgenomen van de provincie. Uit afwikkeling van het subsidietraject is 

gebleken dat: 

- een deel van de subsidie ingezet moet worden voor kosten waar geen rekening mee was 

gehouden. Het om € 40.000. Het krediet voor het project in De Groeve is al afgesloten. Dit 

betekent dat niet alle subsidie, die geraamd was voor het project Westlaren gebied A, 

daadwerkelijk verantwoord kan worden in dit krediet; 

- er meer subsidie verantwoord is op het krediet van de Hunzeweg dan geraamd. De kosten zijn 

welgemaakt. Dit betekent dat minder subsidie beschikbaar is voor het project Westlaren A. Het 

gaat om € 80.000. 

Daarom stellen wij nu voor het bestaande krediet van € 1,2 miljoen op te hogen met € 120.000. De 

aanvullende kapitaallasten bedragen € 4.200. Voorgesteld wordt de extra kapitaallasten te dekken 

uit rioolgelden. Dit vertaalt zich op termijn in een hogere heffing”. 

Vraag: hoe steekt dit in elkaar? 

 

Antwoord:  

De subsidie is voor meerdere projecten en bijbehorende kredieten beschikbaar geweest. Eén van 

de kredieten (de Groeve) is in het verleden al afgesloten. Hierbij is geen rekening gehouden met 

de uitvoeringskosten. Daarnaast is er teveel subsidie naar dit krediet gegaan, waardoor er te 

weinig overblijft voor de Westlaren. Deze verrekening van kosten en tekort aan subsidie wordt in 

de afsluiting van het laatste project verrekend. 

 

60. Monitor sociaal domein bijlage 3: 

Daar staat dat er geen geld is voor nieuwe activiteiten in het kader van transformatie sociaal 

domein. Maar als dit soort activiteiten preventief ervoor zorgen dat de latere kosten worden 

vermindert dan moet je juist wel doorgaan hiermee vanuit het sociaal domein, 

Maar als daar twijfel over is dan moet je stoppen. 

Graag reactie. 

 

Antwoord:  

De raad heeft bij de besluitvorming Voorjaarsbrief 2018 besloten geen financiën meer 

beschikbaar te stellen voor nieuwe activiteiten in het kader van de Transformatie Sociaal Domein.  

In 2019 komt er een nieuwe kadernota Visie Sociaal Domein. Eén van de hoofdonderwerpen zal 

preventie zijn, omdat insteken op preventieactiviteiten uitgaven op zorgkosten kan verminderen. 

 

61. Blz. 7 monitor Sociaal Domein onderste alinea: ‘De tekorten in met name Jeugdhulp nopen ertoe 

alle zorgaanbieders, met een bepaalde financiële ondergrens, aan te zetten tot proportioneel 

declareren, dat wil zeggen alleen over dat deel van de maand waarin zorg is geleverd’. 

-wat wordt bedoeld met ‘aanzetten tot proportioneel declareren’? Dat klinkt alsof er ongebreideld 

en ten onrechte wordt gedeclareerd door zorgaanbieders. 

Te meer nu blijkt dat er nog een flink bedrag kan worden teruggevorderd. Klopt dat? 

Vraag: gaat gemeente Tynaarlo nu standaard de declaraties handmatig controleren? 
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Antwoord:  

Proportioneel declareren houdt in dat aanbieders in de eerste en de laatste maand van de 

ondersteuning alleen die periode declareren waarin feitelijk zorg is geleverd (de zogenaamde 

gedeelde maanden). De tussenliggende maanden mogen volledig worden gedeclareerd. 

Sommige aanbieders kunnen softwarematig geen gedeelde maanden declareren. Voor de start- en 

eindmaand van de zorg worden door deze aanbieders dan ook hele maanden gedeclareerd, terwijl 

de zorg bijvoorbeeld halverwege de maand is gestart of geëindigd.  

Alle declaraties worden, via het geautomatiseerde berichtenverkeer, door de gemeente 

gecontroleerd, maar voor de aanbieders die niet proportioneel declareren wordt daarnaast het ten 

onrechte gedeclareerde bedrag handmatig vastgelegd. Aan het eind van het jaar wordt op basis 

van die administratie afgerekend, en moet het teveel betaalde worden terugbetaald.  

 

Begroting 2019 

 

62. Blz. 7 zin 8: onder het kopje Organisatie: ‘Wij zien een grotere rol voor de lokale overheid om 

burgers op deze onderwerpen te begeleiden en om hierover in gesprek te gaan met de burgers. 

Hiervoor vragen wij een structurele investering. Wij vragen €291.000.’ 

Vraag: waarop is de hoogte van dat bedrag gebaseerd? Anders gezegd; welke investeringen of 

acties liggen aan dat bedrag ten grondslag? 

 

Antwoord:  

“Wij stellen in deze begroting voor om, op basis van het uitvoeringsprogramma, een intensivering 

in de capaciteit te plaatsen van het beleid op het gebied van o.a. duurzaamheid, inclusie en 

participatie. Wij zien een grotere rol voor de lokale overheid om inwoners op deze onderwerpen te 

begeleiden en om hierover met de inwoners in gesprek te gaan. Op basis van de voorstellen die in 

deze begroting zijn opgenomen onder incidenteel en structureel nieuw beleid die direct aan het 

uitvoeringsprogramma te verbinden zijn, vragen wij voor de uitvoering van dit nieuwe beleid 

structureel € 291.000 aan. Wij vragen dit nu structureel omdat beleid opbouwen, uitvoeren en bij 

een eventuele heroverweging capaciteit nodig is voor de uitvoering en/of ondersteuning.  

Het bedrag is gebaseerd op de inzet van bijna 3,5 fte die wij verwachten aanvullend nodig te 

hebben op de bestaande capaciteit om invulling te kunnen geven aan de uitvoering van het 

uitvoeringsprogramma. De capaciteit zal worden ingezet op het gebied van digitale 

dienstverlening, cultuur, duurzaamheid en welzijn/accommodatiebeleid.  

 

63. Blz 11- laatste alinea; Regiovisie Groningen-Assen. 

Vragen: - Wat bedoelt u met: ‘de komende college-periode zullen de regionale afspraken worden 

herzien.’ 

- Door wie zullen de regionale afspraken de komende collegeperiode worden herzien en waarom? 

 

Antwoord:  

De herziening vindt plaats door alle deelnemers aan de Regiovisie op basis van en conform de 

afspraken in het gesloten convenant 2014. Aanleiding voor de evaluatie is vooral de herindeling in 

de provincie Groningen en de looptijd van de visie tot 2030 met financiële middelen tot 2023. 

 

64. Blz. 17: er wordt gesproken over een taakaccent m.b.t. jeugdoverlast in met name Zuidlaren.  

Kunt u aangeven waaruit met name dat overlast bestaat?  

 

Antwoord:  

Dit kan gaan om drank- en drugsgebruik maar ook overlast voor omwonenden, (te hard rijden, 

hangjongeren etc.) 
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65. Blz 28: Planvorming terrein Wenakkers Zuidlaren. Al vanaf 2017 is de gemeente in gesprek met 

sportverenigingen én het onderwijs over de realisatie van nieuwe sporthallen op locatie De 

Wenkkers. Belangrijke stap is dat overeenstemming moet komen met FC Zuidlaren over de 

herinrichting van het terrein. Concentratie van buiten- en binnensport op één locatie in Zuidlaren. 

Dat is een wens van de sportverenigingen in Zuidlaren. Hierover is overeenstemming bereikt 

tussen de gemeente-de sportverenigingen- en de schoolbesturen.  Overeenstemming met FC 

Zuidlaren moet bereikt zijn in 2019. Vervolgens kan gestart worden met de herinrichting van de 

voetbalaccommodatie. En daarna met de voorbereidingen voor een nieuwe dubbele sporthal in 

Zuidlaren. Ook andere partijen – m.n. buitensporten korfbal en hockey – blijvend betrekken. 

Vraag: Hoe ver is het met de voortgang van dit project? Stand van zaken  m.b.t. overleg  met FC 

Zuidlaren en met Lentis over verwerving/gebruik grond  en verdere invulling scholen? 

 

Antwoord:  

Wij zijn in gesprek over grondverwerving. De gesprekken verlopen tot op heden constructief. 

De fase waarin we nu zitten is het concreter krijgen van de beschikbare en benodigde ruimte, 

zodat het uiteindelijke programma goed wordt ingepast op de Wenakkers. De betrokken 

partijen (verenigingen, scholen) worden in deze uitwerking betrokken. Met het concreet maken 

van het programma kunnen ook de financiële consequenties in beeld worden gebracht en kan 

worden bekeken hoe zich dit verhoudt met de eerder door uw raad voor planrealisatie 

beschikbaar gestelde middelen. Onze verwachting is dat deze duidelijkheid rond de zomer 2019 

kan worden gegeven. 

66. Blz 32: Voorzieningen en accommodatiebeleid  

Omdat voorzieningen belangrijk zijn vinden we het ook belangrijk dat we op alle gebieden in 

beeld hebben wat de gewenste basisvoorzieningen zijn en hoe we die in stand kunnen houden. In 

hoofdstuk 9 (Volkshuisvesting etc.) besteden we daar aandacht aan. Accommodaties beheren wij 

zelf, omdat we vinden dat een gastheer een directere relatie kan onderhouden met verenigingen en 

inwoners. Een accommodatie is een belangrijke ontmoetingsplaats  en daar willen we als 

gemeente ook aanwezig zijn. Het past bij ons uitgangspunt om dichtbij te zijn. 

Vraag: Hoe denkt het college deze ontmoetingsplaats in de wijk Zuid Es te handhaven als de 

sporthal de Zwet wordt opgedoekt. ( ook nav  oproep /petitie om in de wijk de 

binnensportmogelijkheid te handhaven voor de scholen.  

 

Antwoord: 

In het kader van het bestaande dorpshuizenbeleid vinden we één ontmoetingsplaats per grote kern 

belangrijk. We hebben nu verscheidene ontmoetingsplaatsen in Zuidlaren: scholen, wijkcentra, de 

bibliotheek, sportgebouwen. In het dorpshuizenbeleid is aangegeven dat we 100% 

verantwoordelijkheid hebben voor tenminste één centrum in de 3 grote kernen.  

Voor dorpshuishuizen in de kleinere dorpen en wijkcentra in de grote dorpen hebben we geen 

huisvestingsverantwoordelijkheid. Hiervoor bestaat wel een subsidie van maximaal 2/3 in de 

stichtingskosten. 

 

Leidraad van het accommodatiebeleid is altijd geweest “meer doen, met minder gebouwen”. De 

raad heeft in 2012 besloten om te onderzoeken of de dorpshuizen De Ludinge en De Pan 

overgedragen kunnen worden aan de bevolking dan wel herhuisvesting van activiteiten mogelijk 

is. Die opdracht is nu in het kader van maatschappelijke locaties Accommodatiebeleid, de lijst van 

vrijkomende gebouwen, opgepakt. Het behoud van wijkontmoetingsplaatsen behoort niet tot het 

primaire aandachtsveld. Wel zetten we in op behoud van een ontmoetingsfunctie per kern. Als het 

wenselijk is om actief in te zetten op behoud van ontmoetingsfuncties per wijk, dan kan voor Zuid-

Es aansluiting gezocht worden bij de bouwplannen van de scholen. Hiervoor is wel extra budget 

nodig. 
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67. Blz44: Duurzaamheid 

We geven verdere uitvoering aan de huidige duurzaamheidsvisie. Wij gaan een 

uitvoeringsprogramma opstellen waarbij wij een hoofdaccent gaan leggen op de energietransitie. 

etc. etc.  

Vraag: Heeft het college al geïnventariseerd welke energie in onze gemeente wordt gebruikt (gas, 

Elektriciteit en warmte?) Zo niet wanneer wordt dit gedaan?. 

Vraag Wanneer wordt duidelijk wat de opgave vanuit de prov/het Rijk voor de transitie  voor onze 

gemeente inhoudt ? 

 

Antwoord:  

Zie antwoord op vraag 21. In aanvulling daarop:  

In de voorbereiding van de regionale energiestrategie zal zoveel mogelijk beschikbare data 

gekoppeld worden om zo te komen tot goed werkbare uitgangspunten voor de RES. Vanuit het rijk 

wordt, is nog steeds de verwachting, een uniform meetsysteem opgeleverd zodat de verschillende 

opgaves van de 30 regio’s optelbaar zullen zijn. Er is nog geen helderheid wanneer dat precies 

komt. Of dat we dat zelf moeten ontwikkelen in Drenthe. Vooruitlopend hierop wordt binnen de 

werkgroep van de Drentse RES al wel gewerkt aan zogenaamde energiepotentiekaarten; maar ook 

aan het verzamelen en in kaart brengen van gegevens omtrent huidig verbruik en opwekking etc.  

Binnen de Drentse RES zal gewerkt worden aan het opstellen en organiseren van een zogenaamde 

“Masterclass” om nut en noodzaak van de RES te duiden. De eerste insteek was dit te organiseren 

voor enkel gemeenteraadsleden. Op initiatief vanuit Tynaarlo is en wordt dit breder getrokken 

naar alle medewerkers van RO. 

 

68. Blz 48 / 49 

Er wordt gesproken over volhoudbare investering  midden 48 en volhoudbare volkshuisvesting 

bovenaan 49 

Vraag: Wat wordt met “volhoudbare”  bedoeld?    

 

Antwoord:  

Hiermee wordt gedoeld op het doen van verantwoorde investeringen. In de zin dat hierbij een 

juiste balans moet worden gevonden tussen de financiële investering en het hiermee te behalen 

effect op de totale opgave. Met andere woorden het inzetten van financiële middelen zodanig 

dat deze een goede bijdrage leveren aan de opgave op de langere termijn. 

 

69. Blz 50 Inhuur vergunningverlening.  

Inhuren bureau voor vergunningverlening. Voldoen aan de wettelijke verplichting. Publiekszaken 

en Veiligheid. Er zijn wettelijke eisen gesteld aan gemeentelijke organisaties bij de uitvoering van 

de VTH taken.. etc. etc.  

Vraag:  Wat is hiervan de impact? Gaan we meer uit besteden? En waarom? 

 

Antwoord: 

Het gaat hier om inhuur van een bureau dat ondersteunt bij vergunningverlening. Helaas 

worden we bij dit onderdeel geconfronteerd met langdurig ziekteverzuim en om de continuïteit 

naar onze inwoners te garanderen is ervoor gekozen om gebruik te maken van een bureau.  

 

70. Blz. 57. Er wordt nieuw beleid opgesteld door gewijzigde regelgeving en daarnaast stijgen de 

kosten voor de sociaal medische indicatie peuteropvang en kinderopvang, doordat de 

indicatiestelling en uitvoering van de WPDA naar de gemeente gaat. 

Vraag: Wat is de reden dat het naar de gemeente overgaat? En waarom stijgen de kosten als het 

naar de gemeenten gaat, want de kosten van WPD zouden dan toch minden moeten worden. 

 

Antwoord:  

De sociaal medische indicatie is geen minimaregeling maar een vangnetregeling. Het is 

daarom beter dit los te koppelen van de bijstand.  
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Het door het Rijk jaarlijks beschikbaar gestelde SMI budget wordt niet naar Werkplein 

doorgesluisd. Werkplein declareert iedere maand de verstrekte uitkeringen, waaronder SMI bij 

de respectievelijke gemeenten. Er zijn nieuwe ontwikkelingen inzake de rijksbijdrage waar we 

ten tijde van de begroting nog geen zicht op hadden. Als dat duidelijk wordt komen we daar bij 

de voorjaarsnota op terug voor zover relevant.  

 

71. Blz. 68 de functie cultuurcoach 

Vraag: wat gaat een cultuurcoach concreet doen? 

 

Antwoord:  

De cultuurcoach is bedoeld als een verbindende rol tussen het sociale domein en culturele 

activiteiten. Een concreet plan wordt nog opgesteld, maar het doel zal zijn dat verbindingen 

worden gemaakt tussen activiteiten, waarbij ook culturele instellingen betrokken zijn en 

inwoners geactiveerd worden om deel te nemen ter bestrijding van bepaalde problemen 

(eenzaamheid, armoede, laaggeletterdheid, sociaal activeren). 
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Vragen gesteld door GroenLinks  

72. delen van enige tabellen in de najaarsbrief zijn slecht leesbaar. Het betreft pagina 2, bovenste en 

onderste rij, pagina 28, bovenste 2 rijen en pagina 29, bovenste en onderste 2 rijen. Waarom 

worden in dit geval geen witte letters en cijfers gebruikt zoals in de begroting? 

 

Antwoord:  

Wij doen altijd ons uiterste best om onze planning en control producten zo goed mogelijk te 

presenteren. Wij nemen dit punt mee.  

 

73. Wie voor de eerste maal een najaarsbrief en een begroting leest, komt veel afkortingen tegen, die 

hij/zij niet kent en waardoor soms de portee van het verhaal niet begrepen wordt. Enkele 

voorbeelden uit de najaarsbrief zijn ABC beleid, BGT, NEBAB. Is het mogelijk aan de 

najaarsbrief en de begroting, in een bijlage, een verklarende afkortingenlijst te hechten? 

 

Antwoord: 

Het streven is dat afkortingen zo min mogelijk worden gebruikt of ten minste bij het eerste gebruik 

worden uitgeschreven. We zullen in toekomstige planning en control producten extra aandacht 

besteden aan het gebruik van afkortingen.  

 

74. Voor de organisatie wordt structureel € 791.000,-- gevraagd. Hoeveel fte’s en voor welke 

afdelingen zijn dat? 

 

Antwoord: 

Het is niet juist te stellen dat een bedrag van € 791.000 voor de organisatie wordt gevraagd. In 

het overdrachtsdossier van maart 2018 hebben wij reeds aangegeven dat een bedrag van € 

500.000 benodigd is om de gemeentelijke organisatie op het noodzakelijke niveau te houden.  Het 

bedrag van € 291.000 is gekoppeld aan de ambities uit het uitvoeringsprogramma. Zie hiervoor 

ook vraag 62 en de toelichting op het resultaat op bladzijde 57 van de begroting 2019.  

Concreet betekent dit dat het bedrag van € 500.000 benodigd is om de capaciteit op orde te 

brengen, waarbij intensiveringen nodig zijn op het gebied van het management, communicatie, 

automatisering, informatiebeheer, ruimtelijke ordening en participatie.  

 

Ten aanzien van het bedrag van € 500.000 onderstaand de tekst zoals deze ook in het 

overdrachtsdossier is opgenomen:  

 

De uitgangspunten voor de manier van werken van de bedrijfsvoering zijn opgenomen in KOERS!, 

zoals: 

 De gemeente Tynaarlo is een heldere en transparante organisatie die handelt vanuit het 

perspectief van de inwoners en dichtbij de inwoners.  

 De dienstverlening is digitaal waar het kan maar schuiven we aan tafel aan waar het 

nodig is.  

 Inwoners gaan in toenemende mate bepalen hoe hun directe leefomgeving op wijk en 

buurtniveau wordt beheerd en de gemeente doet een stapje terug en gaat een adviserende 

en ondersteunende positie innemen.  

 Het beheer van de directe leefomgeving doen we vraag gestuurd en zo efficiënt en effectief 

mogelijk. Dat doen we met eigen mensen die de gemeente kennen. De beheerploeg blijft 

dus in huis. 

 Inwoners blijven op de hoogte van de status van hun verzoek, want we werken 

zaakgericht.  

 We geloven niet in standaardoplossingen , maar we zoeken met belanghebbenden naar de 

best mogelijke oplossingen. Daarbij maken we gebruik van de deskundigheid van onze 

inwoners . 

 Gebiedsgericht werken voor ons betekent dat we per situatie de lokale dynamiek en 

mogelijkheden zoeken en dat we “daar zijn waar het werk is”. Een centrale werkplek 
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wordt daarbij steeds minder belangrijk. We gaan  goed uitgerust en met goede spullen op 

pad.  

 

De ontwikkelingen en bedoelde manieren van werken zijn in volle gang. Ze vragen dat de interne 

organisatie daar op wordt ingericht en steeds meer zichtbaar zo gaat werken. De interne 

organisatie werkt onder meer vanuit een kernbezetting met een flexibele schil en met generalisten 

in plaats van specialisten. 

 

Vacatureruimte die ontstaat door natuurlijk verloop wordt niet altijd meer ingevuld.  We doen 

meer wettelijke, reguliere en cyclische taken met minder mensen. Daarnaast verwachten we in de 

toekomst nog de nodige verschuivingen in ons takenpakket. Daarom gaan we werken met een 

kernbezetting met daaromheen een flexibele schil. Medewerkers in vaste dienst zijn op 

verschillende terreinen inzetbaar. We maken de beweging van specialisten naar generalisten. 

Waar we behoefte hebben aan specialistische kennis, huren we die in vanuit de markt.  

 

Bezuinigingen van de afgelopen jaren 2010-2018 

Sinds 2010 zijn diverse taakstellingen op de bedrijfsvoering opgenomen. Onderstaand is een 

overzicht van de afgelopen 8 jaren 

Taakstelling bedrijfsvoering 2016 2017 2018 

Taakstelling vanuit 2010 1.600.000 1.600.000 1.600.000 

Verhoging vanuit begroting 2014 299.000 299.000 299.000 

Verhoging vanuit begroting 2015  400.000 700.000 1.000.000 

Totaal opgelegde taakstelling  2010-

2018 
2.299.000 2.599.000 2.899.000 

Realisatie per 31 december 2017 / 

2018 gepland 
- 2.299.000 -2.599.000 - 2.599.000 

Nog te realiseren per 31 december 

2017 in €  
0 0 300.000 

 

De personele bezetting in aantallen 

 De huidige formatie bestaat uit 218 fte. Hiervan wordt 91% ingezet voor vaste taken en 

9% is beschikbaar voor flexibele inzet. 

 De formatie die benodigd is voor de uitvoering van de vaste taken daalt in de periode 

2018 – 2021 van 207 fte naar 191 fte (-/- 8%). Hierin is een verwachting meegenomen 

voor wat betreft het effect van de invoering van de Omgevingswet en is geen rekening 

gehouden met de ontwikkeling van nieuwe projecten. 

 De flexibele schil bedraagt in de huidige situatie 20 fte. Als gevolg van de afname van de 

benodigde capaciteit voor vaste taken stijgt deze flexibele schil in de periode 2018 – 2021 

naar 36 fte (+ 80%). 

 In 2021 bedraagt de totale formatie 227 fte, waarvan 191 fte (84%) wordt ingezet voor 

vaste taken en 36 fte (16%) beschikbaar is voor flexibele inzet. 

 De capaciteit die beschikbaar is voor flexibele inzet is voor de komende jaren al voor een 

groot deel belegd als gevolg van bestuurlijke keuzes en keuzes vanuit de bedrijfsvoering. 

De mate van mogelijke beïnvloeding door het maken van andere keuzes is beperkt. 
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Van 2010-2018 verder naar 2021 vraagt inzet voor bedrijfsvoering 

Door de organisatie is op basis van de bestaande beleidsambities en uitgangspunten een overzicht 

gemaakt van de ontwikkeling van de organisatie. Dit geeft een beeld van de kwalitatieve en 

kwantitatieve benodigde ontwikkeling voor de komende jaren om de basis op orde te hebben. Er 

komt een grotere druk op de arbeidsmarkt en op de concurrentiepositie tussen twee steden. Om de 

doelen van dienstverlening, samenwerking en de naar de gemeente toekomende extra taken 

(voorbeelden zijn sociaal domein in de afgelopen jaren, omgevinsgwet, privacy en 

informatiebeveiliging aan de andere kant) te kunnen uitvoeren moet geïnvesteerd worden. Een mix 

van structurele inzet voor de basis op orde (ca € 500.000) en incidentele middelen voor 

vervanging en continuïteit, (€ 250.000) is nodig. Daarom moet bij de aanstaande 

perspectievennota 2018 rekening worden gehouden met een verzwaring van de begroting. 

 

Overzicht 2018 (excl diensten die voor en door SDA samenwerking worden uitgevoerd) 

 

Beinvloedbaarheid is gering: dat vraagt om een goede en tijdige afstemming met bestuur 

 De omvang van de formatie van de bedrijfsvoering is dus voor een groot deel niet 

beïnvloedbaar. De manier van werken, de houding waarmee we inwoners betrekken, 

vraag en oplossingsgericht werken en dienstverlenend zijn beïnvloedbaar.  

 Koers geeft de uitgangspunten aan hoe we willen werken. Dat geldt zowel voor de 

wettelijke, regulier cyclische taken als de projecten of beïnvloedbare werkzaamheden.  
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 Duidelijke (bestuurs)opdrachten helpen om werkzaamheden op een goede manier uit te 

voeren. Het nieuwe bestuurlijk programma en het daaruit komende 

uitvoeringsprogramma willen we graag samen met het nieuwe bestuur uitwerken. Dan is 

ook in beeld hoe we de werkzaamheden met eigen inzet kunnen uitvoeren, of voor welke 

werkzaamheden aanvullende uitvoeringsbudgetten nodig zijn. 

 
Gewenste werkwijze m.b.t. bestuurlijk ambtelijke samenwerking  vanuit de bedrijfsvoering is 

om aan het begin van de bestuursperiode en daarna minimaal jaarlijks een afstemming te 

hebben van de (bestuurlijke) ambities en opgaven en de bezetting en manier van werken.  

75. Wat is het specifieke van de Tynaarlose communicatie- en participatie-aanpak? 

 
Antwoord:  

Participatie betekent actief meedoen. Bij burgerparticipatie ligt het initiatief daartoe bij ons als 

gemeente. Het gaat dan vooral om het betrekken van onze inwoners bij de ontwikkeling, 

uitvoering en/of evaluatie van beleid. De Tynaarlose communicatie- en participatieaanpak houdt 

in dat direct bij de start van de planontwikkeling integraal en in een aantal stappen bewust 

nagedacht wordt hoe invulling te geven aan burgerparticipatie. Deze aanpak begint bij de vraag 

of daadwerkelijk sprake moet zijn van participatie en wat het participatiedoel is, gevolgd door de 

uitwerking van de verdere strategie en uitvoering. Onderdelen daarvan zijn o.a. een gerichte 

omgevings- en publieksanalyse (met wie wil je in gesprek en waarom), het bepalen van de 

gespreksdoel(en) (meeweten, meedenken, meewerken of meebepalen), het formuleren van gerichte 

publieksvra(a)g(en) en het organiseren en evalueren van het participatieproces.  

 

Dus in plaats van inwoners pas aan het einde van een beleidsontwikkeling een stem te geven door 

ze de gelegenheid te geven te reageren op een concept-stuk, is de aanpak gericht op oprechte 

participatie waarin inwoners vanaf het begin van het traject participeren. 

 

76. Wat is de “Tynaarlose maat”? 

 

Antwoord: 

Bedoeld is aan te geven dat de nieuwe en/of andere vormen van participatie moeten aansluit bij 

het karakter en de omvang van de gemeente die Tynaarlo is. Dus participatievormen die 

praktisch, realistisch, en uitvoerbaar zijn. 
 

77. Wat wordt bedoeld met de carpool Vriezerbrug en waar moet deze carpoolplek gesitueerd zijn? 

 

Antwoord:  

Aan de zuidwest kant van de A28/N386 ligt de bedoelde carpoolplaats. 

 

78. Hoeveel % van de bedrijventerreinen GAE en Businesspark ter Borch zijn nu uitgegeven? 

 

Antwoord:  

Het bedrijventerrein GAE is in eigendom bij GAE. Wij hebben geen bemoeienis met de uitgifte van 

deze gronden. Op businesspark Ter Borch is afgerond 12 ha uitgeefbaar. Hiervan is sinds de start 

verkoop: afgerond 2 ha (2 kavels) verkocht. Dit is ruim 16%. 

 

79. Wanneer kan de raad de resultaten van de zienswijzen betreffende de supermarkt in ter Borch 

tegemoet zien? 

 

Antwoord:  

Wij verwachten in december de ambtelijke beoordeling en advisering omtrent de zienswijzen te 

ontvangen. Rekening houdend met de reguliere besluitvormingstermijnen en de feestdagen in de 

maand december verwachten wij dat uw raad het voorstel uiterlijk in februari 2019 tegemoet kan 

zien.  
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80. Het percentage vroegtijdige schoolverlaters zonder startkwalificatie dateert uit 2014. Wanneer 

kunnen wij recentere cijfers verwachten?  

 

Antwoord: Ten tijde van het opstellen van de begroting waren geen recentere cijfers beschikbaar. 

Inmiddels zijn de cijfers voor 2016 bekend: 

 

 Norm of basis Tynaarlo Drenthe 

Verplichte 

indicatoren (BBV) 

   

Vroegtijdig 

schoolverlaters zonder 

startkwalificatie  

(vsv-ers)  

% deelnemers aan het 

VO en MBO 

onderwijs (2016) 

0,9 1,9 

 

81. De raadswerkgroep omgevingsvisie wordt niet genoemd bij de uitvoerders van het opstellen van 

de omgevingsvisie, op pagina 49 van de begroting. Waarom niet?  

 

Antwoord:  

In deze kolom hebben wij de uitvoerders genoemd. Uiteraard hebben wij zelf hierin ook een rol, 

evenals de raad(swerkgroep), etc.. 

 

82. Is er een inschatting te maken wanneer met alle partijen overeenstemming bereikt is over de 

uitvoering van het accommodatiebeleid in Zuidlaren? 

 

Antwoord: 

Eind 2017 is reeds met de betrokken (binnen) sportverenigingen en schoolbesturen een gedragen 

plan ontwikkeld en door de Raad vastgesteld rondom het Accommodatie Beleid in Zuidlaren. Er 

wordt nu gewerkt aan de voorbereidingen voor de uitvoering van deze plannen. Dit betreft onder 

andere de grondverwerving van Lentis (i.v.m. ontwikkelingen op het Wenakkersterrein), de 

voorbereiding voor de vernieuwbouw van CBS Het Stroomdal en GBS de Lichtkring en de 

plannen in Schuilingsoord.  

 

Omdat het accommodatiebeleid in Zuidlaren één groot samenhangend geheel vormt moeten ook in 

de voorbereiding van de realisatie de stappen zorgvuldig en in afstemming met de betrokken 

partijen worden uitgevoerd. De verwachting is dat we in de eerste helft van 2019 meer 

duidelijkheid hebben over onder andere de mogelijkheden van verwerving van de Lentis gronden 

en de benodigde tijdelijke huisvesting in “Westlaren” t.b.v. CBS het Stroomdal en GBS Jonglaren.  

 

Uiteraard moet de raad vervolgens nog instemmen met de verwerving van de gronden van Lentis 

en het beschikbaar stellen van het daarvoor benodigde krediet.  
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83. Het begrip “Duurzaamheid” wordt door de hele begroting te pas en te onpas gebruikt. Kan er een 

eenduidige omschrijving komen wat met dit begrip wordt bedoeld of komt dat bij het 

herformuleren van de duurzaamheidsvisie? 

 

Antwoord: 

Zie het antwoord op vraag 21 

 

84. Kan het zijn dat bij het gebruik van het begrip duurzaamheid op een aantal plaatsen eigenlijk het 

begrip “Milieuvriendelijkheid” wordt bedoeld? 

 

Antwoord:  

Als met het begrip duurzaamheid enkel bewust bezig zijn met “groen” opwekken van energie aan 

de ene kant en/of bezig zijn met energiebesparing aan de andere kant bedoeld wordt; dan zou dit 

vervangen kunnen worden door milieuvriendelijkheid. Duurzaamheid echter is, zoals vermeld, 

meer dan dit. Het is een samenspel tussen begrippen als bewustwording, afvalstromen (circulaire 

economie), sociale cohesie, inwonersinitiatieven, innovatie, etc.  Zie het antwoord op vraag 21 

voor een aanvullend hierop. 

 

85. Doorgaande fietspaden worden in beton uitgevoerd. Beton is milieuonvriendelijk. Is er gedacht 

aan milieuvriendelijker alternatieven, zoals kunststofmatten onder fietspaden die 

toekomstbestendig zijn en weinig beheerskosten vragen? 

 

Antwoord:  

Beton is een landelijk veel gebruikt materiaal voor fietspaden. Elk materiaal voor het verharden 

van wegen heeft z’n eigen voor- en nadelen. Er vinden nu proefprojecten plaats waarbij kunststof 

als verhardingsmateriaal wordt toegepast, de ervaringen hiermee zijn nog niet bekend. 

 

86. Worden de eisen waaraan fietspaden moeten voldoen meegenomen in een nieuw pakket van 

eisen? 

 

Antwoord:  

De eisen die wij stellen aan onze wegen en fietspaden komen voort uit de diverse CROW 

richtlijnen en publicaties. 

 

87. Wordt bij de vervanging van duurzame verlichting ook gedacht aan milieuvriendelijke 

verlichting? 

 

Antwoord:  

Bij Duurzame verlichting is naast het energieverbruik en de te gebruiken (milieuvriendelijke) 

materialen ook de totale Life Cycle onderdeel van de keuze in de toe te passen openbare 

verlichting. Daarbij is te denken aan het bijhorende productieproces, beheer & onderhoud en het 

uiteindelijke restproduct. 

 

88. Op pagina 73 wordt gesteld dat er drie voertuigen gepland staan voor vervanging. Er wordt 

gekozen voor vijf- of zespersoonsvoertuigen, in verband met de komst van Alescon. (cursivering 

van de vraagsteller). Wat wordt daarmee precies bedoeld? 

 

Antwoord:  

De vervanging is noodzakelijk vanwege de leeftijd van de voertuigen. De huidige voertuigen zijn 

voor een deel tweepersoonsvoertuigen en we werken tegenwoordig in ploegen van 5 á 6 personen. 

We werken nu een jaar samen met de medewerkers van Alescon, voor een groot deel zijn deze 

medewerkers opgenomen in de wijkploegen. Deze manier van werken brengt met zich mee dat we 

werken met grotere wijkploegen, waar dus ook grotere voertuigen voor nodig zijn. 
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89. Op pagina 78 wordt gesproken  over de sloop van Dorpshuis Ludinge.  

Is er over een eventuele sloop ooit een gefundeerd raadsbesluit genomen?  

Is er ooit met de gebruikers over een eventuele sloop gesproken?  

Is er, in het geval van sloop, een vervangende ruimte voor de diverse gebruikers, tegen 

dezelfde kosten en met dezelfde faciliteiten, beschikbaar? 

Hoe staat dit in verhouding tot de mededeling op pagina 3 van de najaarsbrief over (tijdelijke) 

vervangende ruimtes? 

 

Antwoord:  

Het beëindigen van het gebruik van het gebouw De Ludinge heeft deel uitgemaakt van de 

besluitvorming (I)AB. Er is geen besluit genomen voor sloop van dit gebouw. Gelet op de staat 

van het gebouw is hierop in de investeringsplanning 2019 – 2022 door ons geanticipeerd.  

Wij zijn met de huurder in gesprek over het beëindigen van het gebruik en alternatieve 

huisvestingsmogelijkheden. 

 

90. Welke waarde hebben de aandelen van GAE, die in het bezit van de gemeente zijn en waarom 

wordt dit bezit niet in de begroting genoemd? 

 

Antwoord:  

De waarde van de aandelen is lastig te bepalen, mede omdat deze niet vrij verhandelbaar zijn. Als 

de waarde gebaseerd wordt op het aandeel in het eigen vermogen dan is het circa € 0.5 mln. (4% 

van 13.221.000). Deze waarde is echter niet in overeenstemming met de marktwaarde. In de 

paragraaf verbonden partijen wordt ons aandeel en het eigen vermogen van GAE vermeld. In deze 

paragraaf worden alle partijen opgenomen waarin de gemeente een bestuurlijk en financieel 

belang heeft. 

 

91. Waardoor ontstaan de kapitaalslasten Transferium de Punt in 2020 e.v.? 

 

Antwoord: 

Met het vaststellen van de jaarstukken 2016 heeft de raad ingestemd met het omzetten van het 

maatschappelijke krediet Transferium de Punt in een economisch krediet als gevolg van het 

gewijzigde BBV. Een economisch krediet geeft kapitaallasten. De raad heeft met het instemmen 

met de voorjaarsbrief 2017 ingestemd met de dekking van de kapitaallasten over de gemeentelijke 

bijdrage voor het economische krediet Transferium de Punt. In totaal bedraagt dit economische 

krediet € 650.000. In het jaar na afsluiting van een economisch krediet ontstaan voor het eerst 

kapitaallasten. 

 

 


